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Adventní čas

Vážení spoluobčané, podíval jsem se na kalendář a vidím – konec listo-
padu, začíná advent. Je to čas před nejhezčími svátky – Vánocemi. Svátky 
lásky, ozdobených stromečků, rozzářených dětských očí a klidu a pohody. 
Proto Vám všem přeji, abyste se při té přípravě na Vánoce více než jindy 
vnímavě rozhlédli kolem sebe na své blízké, ale i další lidi, přátele, sousedy. 
Udělejte si čas i na ty, které během roku moc nevídáte, a zastavte se u nich 
na pár hezkých chvil. Zkuste se podívat i na ty, se kterými nejste zrovna 
v přátelském vztahu, a zamyslet se, zda to není kvůli nějaké malichernosti 
nebo Vaší tvrdohlavosti.

Přeji Vám krásné prožití adventu, a to více mezi blízkými než v super-
marketu, i když samozřejmě i dárky, zvlášť pro ty nejmenší patří k vánoč-
ním radostem.

Ing. Tomáš Havlíček
starosta

Titulní obrázek:
Podzimní nálada v Novém Kníně.

SLOVO STAROSTY

Měsíčník Novoknínský zpravodaj
Číslo 11/2016 vyšlo v Novém Kníně, dne 1. 12. 2016.
Ministerstvem kultury ČR evidováno po číslem MK ČR E 10608.
Vydává Městský úřad Nový Knín, nám. Jiřího z Poděbrad 1, 262 03 Nový Knín, IČ 00242888. 
Uzávěrka příštího čísla: 9. prosince 2016

3
Novoknínsk¯                zpravodaj



11 / 2016

USNESENÍ č. 18/16 ze zasedání Zastupitelstva měs-
ta Nový Knín ze dne 10. 11. 2016

• USNESENÍ č. 1 – 18/2016 - ZM
Zastupitelstvo města  Nový Knín 
volí ověřovatele zápisu – Ing. P. Hníz-
dil, Mgr. A. Budková.

• USNESENÍ č. 2 – 18/2016 - ZM
Zastupitelstvo města  Nový Knín 
schvaluje rozšířený program zase-
dání zastupitelstva.

• USNESENÍ č. 3 – 18/2016 - ZM
Zastupitelstvo města  Nový Knín 
projednalo projekt stavby autobuso-
vého nádraží na p.č. 590/15 a zastáv-
ky na p.č. 918/25 v k.ú. Nový Knín.

• USNESENÍ č. 4 – 18/2016 - ZM
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

neschvaluje podání žádosti o dotaci 
na realizaci stavby autobusového ná-
draží na p.č. 590/15 a zastávky na p.č. 
918/25 v k.ú. Nový Knín z prostředků 
IROP.

• USNESENÍ č. 5 – 18/2016 - ZM
Zastupitelstvo města  Nový Knín 
neschvaluje podání žádosti o do-
taci na projekt předcházení vzniku 
biologicky rozložitelných odpadů 
ve městě Nový Knín.

Ing. Tomáš Havlíček, starosta města
Petr Chmelík, místostarosta

V Novém Kníně dne 10. 11. 2016

USNESENÍ č. 46/16 ze schůze Rady města Nový Knín 
17. 10. 2016

• USNESENÍ č. 1 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína pro-
jednala žádost I. S. o symbolický od-
prodej pozemku parc. č. st. 133 v k.ú. 
Starý Knín a pověřuje starostu měs-
ta zajištěním právního rozboru k pří-
padnému prodeji, případně návrhu 
vhodného řešení tohoto problému.

• USNESENÍ č. 2 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína pro-
jednala žádost obce Malá Hraštice 
o vytvoření společného školského 
obvodu spádové školy a pověřuje 

starostu města pozvat ředitele ZŠ 
Nový Knín na jednání Rady města.
 
• USNESENÍ č. 3 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje doplněný program zasedání Rady 
města Nový Knín konaného 17. 10. 2016.

• USNESENÍ č. 4 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína bere 
na vědomí žádost Brdy-Vltava o.p.s. 
o poskytnutí dotace na provoz a za-
jištění sociálních služeb v regionu 
na rok 2017 ve výši 111 622 Kč

ZASEDÁNÍ MĚSTSKÉ RADY A ZASTUPITELSTVA MĚSTA
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a doporučuje zastupitelstvu města 
tuto dotaci schválit.

• USNESENÍ č. 5 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje licenční smlouvu o veřejném 
provozování mezi městem Nový 
Knín a OSA – Ochranný svaz autor-
ský pro práva k dílům hudebním, 
z.s., na částku 2 919 Kč.

• USNESENÍ č. 6 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína bere 
na vědomí dodatek č. 1 k dohodě 
o úpravě vzájemných práv a povin-
ností vlastníků provozně souvisejících 
vodovodů nebo kanalizací, uzavřený 
podle § 8 odst. 3. zákona č. 274/2001 
Sb. mezi obcí Chotilsko a městem 
Nový Knín a pověřuje starostu měs-
ta zjištěním důvodu k uzavření dodat-
ku u starosty obce Chotilsko.

• USNESENÍ č. 7 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína bere 
na vědomí žádost ZŠ Trnka o po-
skytnutí příspěvku z rozpočtového 
určení daní pro knínského žáka
a pověřuje radního M. Brejchu zjiš-
těním výše požadovaného příspěvku.

• USNESENÍ č. 8 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení služebnosti č. 1564/2016-SML 
s Povodím Vltavy, státním podnikem, 
ohledně umístění lávky zřizované 
v rámci akce „Obnova lávky ev. č. L-01 
po povodni 2013 U jezu Nový Knín“.

• USNESENÍ č. 9 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení služebnosti č. 1567/2016-
SML s Povodím Vltavy, státním 
podnikem, ohledně umístění mostu 

zřizovaném v rámci akce „Obnova 
mostu ev. č. M-05 po povodni 2013 
U Čermáků Nový Knín“.

• USNESENÍ č. 10 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schvalu-
je smlouvu o smlouvě budoucí o zříze-
ní služebnosti č. 1568/2016-SML s Povo-
dím Vltavy, státním podnikem, ohledně 
umístění lávky zřizované v rámci akce 
„Obnova lávky ev. č. L-03 po povodni 
2013 U Koupelny Nový Knín“.

• USNESENÍ č. 11 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schvalu-
je smlouvu o smlouvě budoucí o zříze-
ní služebnosti č. 1569/2016-SML s Povo-
dím Vltavy, státním podnikem, ohledně 
umístění lávky zřizované v rámci akce 
„Obnova lávky ev. č. L-02 po povodni 
2013 U Šrámků Nový Knín“.

• USNESENÍ č. 12 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení služebnosti č. 1586/2016-SML 
s Povodím Vltavy, státním podnikem, 
ohledně umístění mostu zřizovaném 
v rámci akce „Obnova ocelového mos-
tu po povodni v červnu 2013 ev. č. 
M-01 Na objížďce, Nový Knín“.

• USNESENÍ č. 13 – 46/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje smlouvu o nájmu pozemku č. 
1587/2016-SML s Povodím Vltavy, 
státním podnikem, ohledně pozem-
ku p.č. 771/3 v k.ú. Starý Knín a obci 
Nový Knín a umístění lávky zřizova-
né v rámci akce „Obnova ocelového 
mostu po povodni v červnu 2013 ev. 
č. M-01 Na objížďce, Nový Knín“.

Ing. Tomáš Havlíček, starosta města
Petr Chmelík, místostarosta

V Novém Kníně dne 17. 10. 2016
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USNESENÍ č. 47/16 ze schůze Rady města Nový Knín ze dne 
21. 10. 2016

• USNESENÍ č. 1 – 47/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje doplněný program zasedání Rady 
města Nový Knín konaného 21. 10. 2016.

• USNESENÍ č. 2 – 47/2016 - RM
Rada města Nového Knína bere 
na vědomí nabídku fi rmy Rumpold 
na svoz TKO a vzhledem k dobré 
spolupráci se společností Dokas Dob-
říš schvaluje prodloužení smlouvy 
s touto společností do 31. 12. 2017.

• USNESENÍ č. 3 – 47/2016 - RM
Rada města Nového Knína bere 
na vědomí zápis sportovní komi-
se ze dne 10. 10. 2016 a schvaluje 
druhou zálohu pro SK Nový Knín 
ve výši 50 tis. Kč.

Ing. Tomáš Havlíček, starosta města
Petr Chmelík, místostarosta

V Novém Kníně dne 21. 10. 2016

USNESENÍ č. 48/16 ze schůze Rady města Nový Knín ze dne 
31. 10. 2016

• USNESENÍ č. 1 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje program zasedání Rady města 
Nový Knín konaného 31. 10. 2016.

• USNESENÍ č. 2 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína odklá-
dá projednání výsledku výběrového 
řízení k zakázce malého rozsahu „Ob-
nova lávky po povodni v červnu 2013 
ev. č. L-01 U jezu, Nový Knín“ na příští 
zasedání rady po doplnění podkladů.

• USNESENÍ č. 3 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína odklá-
dá projednání výsledku výběrové-
ho řízení k zakázce malého rozsahu 
„Obnova lávky po povodni v červnu 
2013 ev. č. L-02 U Šrámků, Nový 
Knín“ na příští zasedání rady po do-
plnění podkladů. 

• USNESENÍ č. 4 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína odklá-

dá projednání výsledku výběrové-
ho řízení k zakázce malého rozsahu 
„Obnova lávky po povodni v červnu 
2013 ev. č. L-03 U Koupelny, Nový 
Knín“ na příští zasedání rady po do-
plnění podkladů. 

• USNESENÍ č. 5 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína odklá-
dá projednání výsledku výběrové-
ho řízení k zakázce malého rozsahu 
„Obnova ocelového mostu po povod-
ni v červnu 2013 ev. č. M-01 Na objí-
žďce, Nový Knín“ na příští zasedání 
rady po doplnění podkladů. 

• USNESENÍ č. 6 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína odklá-
dá projednání výsledku výběrové-
ho řízení k zakázce malého rozsahu 
„Obnova mostu po povodni v červnu 
2013 ev. č. M-05 U Čermáků, Nový 
Knín“ na příští zasedání rady po do-
plnění podkladů. 

6
Novoknínsk¯                zpravodajNovoknínsk¯                zpravodaj



11 / 2016

 • USNESENÍ č. 7 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína odklá-
dá projednání výsledku výběrové-
ho řízení k zakázce malého rozsahu 
„Rekonstrukce kamenného mostu 
po povodni v červnu 2013 ev. č. M-06, 
Nový Knín“ na příští zasedání rady 
po doplnění podkladů.  

 • USNESENÍ č. 8 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje prodloužení nájemní smlouvy 
nebytových prostor s paní K. Š. se 
změnou výpovědní lhůty na dva mě-
síce a bez udání důvodů.  

 • USNESENÍ č. 9 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína bere 
na vědomí informaci starosty 
o údajném schválení vládního návr-
hu o sociálním bydlení a ukládá sta-
rostovi získat relevantní informace.
 
• USNESENÍ č. 10 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje program mimořádného zasedá-
ní zastupitelstva dne 10. 11. 2016.

 • USNESENÍ č. 11 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína schvalu-
je příspěvek ZŠ Trnka ve výši 4 000 Kč 
a ukládá radnímu Milanu Brejchovi 
zajištění smluvních podkladů.

 • USNESENÍ č. 12 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína bere 
na vědomí informaci starosty 
o uvažované stavbě na pozemku p.č. 
242/10 v k.ú. Nový Knín.

 • USNESENÍ č. 13 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje změnu užívání kanceláří 
na obytné místnosti v objektu na p.č. 
stav. 392 v k.ú. Nový Knín.

 • USNESENÍ č. 14 – 48/2016 - RM
Rada města Nového Knína pově-
řuje starostu města zajištěním sou-
hrnného přehledu pronajímaného 
majetku města Nový Knín včetně 
příslušných smluv.

Ing. Tomáš Havlíček, starosta města
Milan Brejcha, člen rady

V Novém Kníně dne 31. 10. 2016

USNESENÍ č. 49/16 ze schůze Rady města Nový Knín ze dne 
1. 11. 2016

• USNESENÍ č. 1 – 49/2016 - RM
Rada města Nového Knína schvaluje program zasedání Rady města 
Nový Knín konaného 1. 11. 2016.

• USNESENÍ č. 2 – 49/2016 - RM
Rada města Nového Knína schvaluje ukončení zasedání.

Ing. Tomáš Havlíček, starosta města
Petr Chmelík, místostarosta 

V Novém Kníně dne 1. 11. 2016
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USNESENÍ č. 50/16 ze schůze Rady města Nový Knín ze dne 
8. 11. 2016

• USNESENÍ č. 1 – 50/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje program zasedání Rady města 
Nový Knín konaného 8. 11. 2016.

• USNESENÍ č. 2 – 50/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje výsledek výběrového řízení 
k zakázce malého rozsahu „Obnova 
mostu po povodni v červnu 2013 ev. 
č. M-05 U Čermáků, Nový Knín“.

• USNESENÍ č. 3 – 50/2016 - RM
Rada města Nového Knína schva-
luje výsledek výběrového řízení 
k zakázce malého rozsahu „Rekon-
strukce kamenného mostu po po-
vodni v červnu 2013 ev. č. M-06, 
Nový Knín“.

• USNESENÍ č. 4 – 50/2016 - RM
Rada města Nového Knína odklá-
dá schválení žádosti o prodlouže-
ní termínu realizace akcí „Obnova 
lávky po povodni v červnu 2013 ev. 
č. L-01 U jezu, Nový Knín“, „Obno-
va lávky po povodni v červnu 2013 
ev. č. L-02 U Šrámků, Nový Knín“, 
„Obnova lávky po povodni v červnu 
2013 ev. č. L-03 U Koupelny, Nový 
Knín“ a „Obnova ocelového mostu 
po povodni v červnu 2013 ev. č. M-01 
Na objížďce, Nový Knín“ do 30. 6. 
2017 vzhledem k velké rozestavěnos-
ti dalších staveb a pověřuje starostu 
doplněním informací.

Ing. Tomáš Havlíček, starosta města
Petr Chmelík, místostarosta

V Novém Kníně dne 8. 11. 2016

Pozvánka na zasedání Zastupitelstva

Zastupitelstvo města Nový Knín zve na své mimořádné 
zasedání, které se bude konat ve čtvrtek dne 22. 12. 2016 
od 19.00 hodin v zasedací místnosti v podkroví radnice v Novém Kníně.

Provoz Městského úřadu Nový Knín v době vánočních svátků

V pátek 23. 12. 2016 bude Městský úřad Nový Knín uzavřen. 
V pátek 30. 12. 2016 bude v provozu pouze do 12.00 hodin. 
Ostatní dny mezi svátky bude na úřadu běžný provoz. 

SDĚLENÍ RADNICE

ČTVRTEK

22. 12. 
2016
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Prodej kalendářů a známek na svoz TKO

Na radnici jsou v prodeji známky na svoz TKO, nástěnné 
i stolní kalendáře.

Upozornění – uzávěrka vánočního zpravodaje

Uzávěrka prosincového čísla zpravodaje bude 9. 12. 2016 
do 12.00 hodin.
Do tohoto čísla nebudou přijímány žádné inzerce.

Informace ke kompostérům

Vzhledem k tomu, že žádost o dotace na kompostéry byla 
odložena zastupitelstvem města na jarní kolo, mohou obča-
né dotazníky ke kompostérům na MěÚ Nový Knín dodá-
vat až do konce února. 

PÁTEK

9. 12. 
2016

VÝROČNÍ VALNÉ HROMADY 23. OKRSKU SDH

Výroční valné hromady 23. okrsku sborů dobrovolných hasičů se 
uskuteční v těchto termínech:

•  SDH Sudovice 25. 12. 2016 od 14:00 hodin
  – hasičská zbrojnice Sudovice

•  SDH Nový Knín 6. 1. 2017 od 18:30 hodin 
 – hotel u Mikulášků Nový Knín

•  SDH Prostřední Lhota 13. 1. 2017 od 18:30 hodin 
 – restaurace U Ládi Prostř. Lhota

•  SDH Záborná Lhota 21. 1. 2017 od 18:30 hodin 
 – hasičská zbrojnice Záborná Lhota

Za 23. okrsek SDH M. Konopásek
starosta
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OKÉNKO ZE ŠKOLSTVÍ 

DRAKIÁDA

V pondělí 24. října 2016 vyrazil celý 1. stupeň 
provětrat draky na kopec za bytovky. Podzimní po-
časí bývá nejisté, termín drakiády už jsme jednou 
byli nuceni odložit, a tak jsme s napětím očekávali, 
zda se přeložení termínu z pátku na pondělí vyplatilo. A měli jsme opravdu 
štěstí, předpověď počasí se meteorologům tentokrát opravdu povedla. Bylo 
krásně, svítilo sluníčko, louka byla suchá, jenom větříku se moc foukat 
nechtělo. Takže zpočátku bylo potřeba více běhat, ale to děti neodradilo, 
běhaly jako o závod. Nakonec na kopec dorazil i větřík, a tak ke konci dra-
kiády už bylo všechno, jak má být. Na obloze se předháněli draci a dole je 
pozorovali udýchaní a spokojení majitelé. Všem malým „drakovodům“ patří 
za jejich obrovskou snahu veliká pochvala. 

Mgr. Augustin Kůr

OKRSKOVÉ KOLO VE FLORBALU STARŠÍCH CHLAPCŮ A DÍVEK 

4. listopadu 2016 se ve sportovní hale na Dobříši uskutečnilo okrskové 
kolo ve fl orbalu chlapců a dívek, kategorie IV. (starší žáci – žákyně), do kte-
rého jsme vyslali družstva chlapců i dívek. Utkání se hrála 2x 10 min., zá-
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roveň na dvou menších hřištích, v počtu 3+1, takže z hlediska 
vedení týmů poněkud komplikovanější. Protože jako první 
vstoupilo do turnaje družstvo dívek, budeme se věnovat nej-
prve jim.

V prvním zápasu nastoupily naše dívky proti 1. ZŠ Dob-
říš. Po dobrém výkonu náš tým zvítězil 4:0. S jídlem ros-
te chuť, a tak se naše děvčata pustila v dalším zápasu 
do dobříšského gymnázia, které převálcovala 11:1, což se 
později ukázalo jako nejvýraznější vítězství celého tur-
naje. V dalším zápasu již od nás 2. ZŠ Dobříš nedostala 
takový příděl, ale 7:1 je stále pěkná nakládačka. Naším 
posledním zápasem a zároveň posledním zápasem celé-
ho turnaje byl zápas se ZŠ Nečín. Tady se rozhodovalo 
o postupu do okresního kola! Děvčata z Nečíně neměla sice tak impozantní 
skóre jako my, ale v případě naší prohry by s větším počtem bodů postou-
pila. Našim dívkám stačila remíza, pak by postoupily s ohledem na lepší 
skóre. Nečín nám sice byla vyrovnaným soupeřem, ale naše výhra 2:0 byla 
zasloužená, stejně jako vítězství v celém turnaji a postup do okresního kola 
v Sedlčanech – samo skóre 24:2 mluví za vše!

Složení týmu: Kristýna Šustová – Aneta Bakosová, Lucie Černá, Kris-
týna Hrubá, Denisa Svobodová, Tereza Šustová, Anna Vodenková, Simo-
na Černohorská, Tereza Dvořáková, Kateřina Giňová, Alena Gruberová, 
Michaela Kupová, Barbora Šírlová.
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1. ZŠ 
Dobříš

2. ZŠ 
Dobříš

ZŠ 
Nový Knín

ZŠ
Nečín

Gymnázi-
um BODY SKÓRE POŘADÍ

1. ZŠ 
Dobříš X 3:8 0:4 1:2 3:9 0 7:23 5.

2. ZŠ 
Dobříš 8:3 X 1:7 2:7 5:2 6 16:19 3.

ZŠ
Nový Knín 4:0 7:1 X 2:0 11:1 12 24:2 1.

ZŠ
Nečín 2:1 7:2 0:2 X 7:5 9 16:10 2.

Gymnázi-
um 9:3 2:5 1:11 5:7 X 3 17:26 4.

Chlapci začali na vedlejším hřišti druhým zápasem turnaje s týmem 1. ZŠ 
Dobříš. Bylo to utkání plné zvratů a bohužel se nakonec štěstí přiklonilo 
na stranu soupeře (4:5). V druhém zápasu jsme pak porazili Gymnázium 
Dobříš 5:3 a nálada byla hned veselejší. V dalším zápasu jsme na tom byli ta-
bulkově lépe, 2. ZŠ totiž prohrála s gymnazisty 3:5. Bohužel se nám nedařilo, 
jak bychom si představovali, a nakonec jsme si odnášeli jenom 1 bod, když zá-
pas skončil 5:5. V tuto 
chvíli již bylo jasné, 
že postup se nás bohu-
žel netýká. V případě 
vítězství nad ZŠ Ne-
čín bychom ale mohli 
získat 2. místo. Naši 
chlapci si tak poslední 
zápas užili a po stře-
lecké exhibici zvítězili 
9:3. Ani závěrečný zá-
pas, ve kterém dokon-
ce chvíli vedla 2. ZŠ 
nad 1. ZŠ, již nemohl 
naše 2. místo vzhle-
dem k lepšímu skóre 
ohrozit. 

Složení týmu: Yesuntur Lkhamsdah – Martin Hlávka, Adam Reisser, 
Dominik Stein, Filip Vandas, David Hrubý, Martin Neterda, Jan Kamzík, 
Filip Staněk, Bohumil Soukup.

Jaká je tedy pro nás závěrečná bilance okrskových kol ve fl orbalu? Ze 
tří našich týmů dva zvítězily (mladší chlapci a starší dívky) a postoupily 
do okresního kola, jeden tým získal 2. místo! V konkurenci s ostatními ško-

4. 11. 2016 DÍVKY florbal – Dobříš
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1. ZŠ 
Dobříš

2. ZŠ 
Dobříš

ZŠ  
Nový Knín

ZŠ
Nečín

Gymnázi-
um BODY SKÓRE POŘADÍ

1. ZŠ 
Dobříš X 3:2 5:4 6:0 6:2 12 24:8 1.

2. ZŠ 
Dobříš 2:3 X 5:5 3:1 3:5 4 13:14 4.

ZŠ
Nový Knín 4:5 5:5 X 9:3 5:3 7 23:16 2.

ZŠ
Nečín 0:6 1:3 3:9 X 4:8 0 8:27 5.

Gymnázi-
um 2:6 5:3 3:5 8:4 X 6 18:18 3.

FLORBAL - OKRSKOVÁ 
KOLA 2016 chlapci mladší chlapci starší dívky starší

ZŠ NOVÝ KNÍN 1. 2. 1.

1. ZŠ DOBŘÍŠ 3. 1. 5.

2. ZŠ DOBŘÍŠ 2. 4. 3.

ZŠ NEČÍN 4. 5. 2.

GYMNÁZIUM 5. 3. 4.

lami jsme obstáli víc než dobře, o čemž může vypovídat i další srovnání 
umístění jednotlivých škol v okrskových kolech, kterých jsme se zúčastnili: 

florbal Dobříš – bilance škol

Ze srovnání je zřejmé, že jsme si v těchto třech turnajích vedli suverén-
ně nejlépe, za což patří našim florbalistům a florbalistkám dík a uznání.

PaedDr. Miloš Petřík

4. 11. 2016 HOŠI florbal – Dobříš

ŠKOLNÍ KOLO DĚJEPISNÉ OLYMPIÁDY

15. listopadu 2016 proběhlo na naší škole školní kolo dějepisné olympi-
ády. Dějepisné olympiády se v tomto školním roce zúčastnilo devět děvčat 
z deváté třídy. Téma bylo letos docela pěkné a zajímavé: Marie Terezie – 
žena, matka, panovnice, aneb Habsburkové 18. století. Přestože otázky byly 
hodně náročné, děvčata se s nimi poprala většinou úspěšně. Nejvíce bodů, 
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a to 43 z možných 60, získala již tradičně Kateřina Soukupová a vybojova-
la první místo, na druhém místě skončila Michaela Smělá s 34 body. Obě 
děvčata postupují do okresního kola, které proběhne v lednu v Příbrami.

Oběma úspěšným řešitelkám gratulujeme a budeme jim držet palce.

Mgr. Dana Petříková 

PLAVECKÝ VÝCVIK

14. listopadu zahájili žáci 4. a 5. třídy plavecký výcvik v plaveckém bazé-
nu v Příbrami. Žáci budou během výcviku absolvovat celkem deset dvoulek-
cí, po ukončení výcviku by měli obdržet „mokré vysvědčení“.

Mgr. Augustin Kůr

VOLBA POVOLÁNÍ 

15. listopadu 2016 se v odpoledních hodinách ve školní jídelně uskuteč-
nilo tradiční setkání rodičů žáků deváté třídy s výchovnou poradkyní školy 
a zástupci středních škol a učilišť. Rodiče zde obdrželi všechny potřebné 
informace k podávání přihlášek i konkrétní informace o studiu na jednot-
livých školách. 

Mgr. Jana Zouchová 

DRUŽSTVO MLADŠÍCH ŽÁKŮ ZŠ NOVÝ KNÍN MISTREM OKRESU

16. listopadu 2016 se družstvo mladších chlapců vypravilo hájit barvy 
Nového Knína a dobříšského okrsku do sportovní haly na Dobříši, kde se 
konalo okresní kolo ve fl orbalu. Turnaje se zúčastnila družstva, která zvítě-
zila v 5 okrskových kolech, ve kterých bojovalo o postup do okresu celkem 
20 školních týmů. Nyní se na velkém hřišti v počtu 5+1 mělo rozhodnout 
o tom, kdo bude reprezentovat okres Příbram v krajském kole! 

Oproti okrskovému kolu jsme vyrazili ve větší sestavě, protože hra 
na velkém hřišti v počtu 5+1 je fyzicky mnohem náročnější, nehledě na tak-
tiku hry, kterou na menším hřišti v naší školní tělocvičně trénovat vlastně 
ani nemůžeme. 
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Nastoupili jsme 
k prvnímu zápasu 
celého turnaje a na-
ším prvním soupe-
řem byl tým Základ-
ní školy Příbram 
– Březové Hory 
(sportovní škola se 
zaměřením na fot-
bal). Naši chlapci 
začali opatrně, hru 
měli pod kontrolou 
a soupeře s převa-
hou porazili 4:0. 
Během druhého zá-
pasu, ve kterém se 
utkaly týmy ZŠ Jin-
ce a Gymnázia Sedlčany, jsme si mohli udělat představu o kvalitě těchto 
týmů, kterou jsme vyhodnotili jako velmi dobrou, ale podle našich odhadů 
bychom na ně mohli stačit. Teď nás zajímalo, jak na tom bude náš další sou-
peř, kterého jsme zatím neměli možnost si „přečíst“. Tým ZŠ Jiráskovy sady 
Příbram se ukázal kvalitnější než ten z Březových Hor. Když jsme končili zá-
pas se skóre 3:1, oddechli jsme si. Pokud neuděláme zbytečné chyby, je reálný 
předpoklad našeho postupu. 

Další zápas se ale ukázal jako nejtěžší: přestože Gymnázium Sedlčany 
prohrálo s Březovými Horami 0:4 a teoreticky jsme měli mít hodně navrch, 
opak byl pravdou. Zápas byl velmi vyrovnaný a naše vítězství 3:2 bylo hodně 

vydřené. Turnaj se však celkově vyvíjel v náš pro-
spěch, a když jsme nastupovali k poslednímu zápa-
su se ZŠ Jince, bylo již jasné, že i v případě prohry 
máme 1. místo v kapse. Chtěli jsme však zvítězit se 
ctí a to se nám i podařilo s konečným skóre zápasu 
3:1. Celkově jsme tedy turnaj vyhráli s rozdílem 5 
bodů před druhým týmem Březových Hor a po-
stupujeme do krajského kola! Poděkování proto 
patří všem členům týmu za předvedený výkon. 
V této kategorii jsme v historii našeho školního 
florbalu zvítězili v okresním kole poprvé.

Složení týmu: Matěj  Šefl,  Viktor  Vlasák 
– Filip Blížil, Marek Křivonoska, Jakub Lam-
berk, Jakub Dvořák, Jan Procházka, Miroslav 
Šimek, Jiří Hondlík, David Douša, Šimon Ma-
řík, Vojtěch Mařík. 

PaedDr. Miloš Petřík
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VÝTVARNÁ SOUTĚŽ

V listopadu se uskutečnila mezi žáky l. stupně výtvarná soutěž pod ná-
zvem „Pohádky a pověsti“. Mladší děti ilustrovaly libovolnou technikou oblí-
benou pohádku, starší děti vybíraly jednu ze starých českých pověstí. Práce 
se vydařily, ale paní učitelky musely vybrat z každé třídy pouze 3 vítězné. 
Ty si pak mohou všichni prohlédnout na nástěnce. 

Vítězům blahopřejeme a všem zúčastněným děkujeme.

1. A – Anna Dragounová, Kristýna Dragounová, Markéta Baudysová 
1. B – Anežka Chmelíková, Ela Dusíková, Martin Buršík
2. A – Kristýna Šalanská, Jaroslava Čámská, Augustin Kůr
2. B – Simona Petřinová, Marcela Fiedlerová, Julie Jursíková
3. tř. – Kateřina Kolková, Zuzana Šplíchalová, Veronika Hlinková
4. tř. – Hana Kůrová, Kateřina Branná, Lukáš Dragoun
5. tř. – Dana Stehlíková, Lucie Jirásková, Sophia Müllerová 

Mgr. Augustin Kůr
 

VÁNOČNÍ JARMARK A ZPÍVÁNÍ V KOSTELE 

Žáci a učitelé Základní školy Nový Knín Vás zvou na tra-
diční Vánoční jarmark, který se uskuteční ve středu 14. pro-
since 2016 od 16.30 hod. v budově školy. Akce bude pokračovat od 18.00 hod. 
zpíváním v kostele sv. Mikuláše. 

PaedDr. Miloš Petřík

Nový 
Knín Sedlčany Jince

Příbram
Březové 

Hory

Příbram
Jiráskovi 

Sady
BODY SKÓRE POŘADÍ

Nový Knín X 3:2 3:1 4:0 3:1 12 13:4 1.
Sedlčany 2:3 X 4:1 0:4 1:4 3 7:12 4.
Jince 1:3 1:4 X 1:5 4:1 3 7:13 5.
Příbram
Březové Hory 0:4 4:0 5:1 X 1:1 7 10:6 2.

Příbram
Jiráskovi Sady 1:3 4:1 1:4 1:1 X 4 7:9 3.

16. 11. 2016 HOŠI florbal – Dobříš

STŘEDA

14. 12. 
2016
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Začínáme novou liturgickou dobu – dobu adventní. Advent je doba ztiše-
ní, modlitby a pokání, čas přípravy na slavení svátků. Tak vnímáme období, 
které odvozuje svůj název od latinského slova adventus, což znamená pří-
chod, příchod našeho Vykupitele, Ježíše Krista. Nemá pro nás však být jen 
dobou kající, ale také dobou radostného očekávání. Čekání lidských pokole-
ní na příchod Vykupitele chceme prožívat v adventu ve společenství církve, 
zejména při slavení liturgie... Několik myšlenek z knihy J. Ratzingera Boží 
světlo v naší době – meditace k církevnímu roku, vydalo nakladatelství 
Paulinky...

Advent – převlek pro stres a kšeft?!

(Benedikt XVI.)

Co je to vlastně advent? Na to lze odpovědět různě. Bez přemýšlení lze 
říci, že to vnímáme často jako nějaký převlek pro hektičnost, stres a kšeft, 
který je ozdoben levnými šablonami, na něž už stejně dávno nikdo nevěří. 
V mnohém to může být pravda, ale přesto to nevyjadřuje celou pravdu. 
Lze ovšem také zcela opačně říct, že advent je časem, v němž se uprostřed 
nevěřícího světa stává viditelným něco ze světla ztracené víry, jako bychom 
vnímali jeho odlesk.

***
 Hvězdy vidíme ještě dlouho poté, co vyhasly, protože jejich původní 
světlo je stále na cestě k nám. Také každé tajemství si často uchovává 
něco z tepla a naděje pro ty, kteří už nedokážou věřit. Proto lze také 
říci, že advent je časem, v němž se mobilizuje dobro, které už bylo 
skoro zapomenuto, probouzí se ochota myslet na druhé a dobro jim 
prokazovat.

***                                    
 Francouzský spisovatel Julien Green vypráví, že v mládí, přestože si 
hověl v požitcích a odsuzoval církev, existovalo něco zvláštního: čas 
od času zašel do kostela s nepřiznanou touhou, aby se stal zázrak, 
který by jej rázem propustil na svobodu z jeho „vězení“. „Zázrak se 
nekonal,“ pokračuje Green ve své zprávě, „ale z dálky jsem vnímal 
jakousi zvláštní Přítomnost.“ To, co vypráví Julien Green o svém bouř-
livém mládí, překvapivě připomíná zápas, kterému, jak se zdá, je vy-
stavena naše doba. Projevuje se zde podoba moderního života, který 
nám na jedné straně připadá jako neodmyslitelný rys naší svobody, 
na druhé straně jej však chápeme jako otroctví, z něhož by nás měl 
vysvobodit nejlépe nějaký zázrak.

PROSINEC V NAŠÍ FARNOSTI
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***
 Ochota otevřít se tajemné Přítomnosti, pomalu ji přijímat, dovolit jí, 
aby do mě mohla pronikat, to je to, co se děje v adventu – první zábles-
ky světla v ještě tolik temné noci. Až se nám podaří sestoupit z trůnu 
své namyšlenosti, stane se to, o čem v Bibli žalmista říká, že srdce 
se pozvedne, nabere výšku a skrytá Boží přítomnost začne pronikat 
hlouběji do našeho zmateného života.

***
Advent není žádný náhlý div či zázrak.
Bůh s námi jedná zcela lidsky,
krok za krokem nás vede a čeká na nás.
Dny adventu se podobají tichému klepání na naše nitra,
abychom se odvážili
hledat tajemnou Boží přítomnost,
která jediná může člověka opravdu osvobodit.

Úmysly Apoštolátu modlitby na měsíc prosinec

1.  Aby byla z každé části světa odstraněna nákaza, kterou je zneužívání 
dětí k vojenské službě.

2.  Aby evropské národy znovu objevily krásu, dobro a pravdu evange-
lia, které dává životu radost a naději. 

3.  Ať jako křesťané umíme druhé obdarovávat nejen věcmi hmotnými, 
ale hlavně bohatstvím pramenícím z naší víry: poznáním Boha, láskou 
k němu a k bližnímu.

Zemřelí kněží, kteří působili ve zdejší farnosti,
a v tomto měsíci si připomínáme den jejich úmrtí.
Pamatujme na ně v modlitbě!

•  František Julius POPPE – rodák z Opole ve Slezsku, žil ve Starém Kní-
ně, 18. 12. 1730 zemřel v Praze.

•  Alois BORECKÝ – farář ve Starém Kníně a generální konzultor, narodil 
se 1907 v Zelenči, zemřel 24. 12. 1961. 

•   Václav Florián LUKESCH – lokalista v Živohošti, narodil se 1739 v Li-
báni, zemřel 28. 12. 1800.

 
•  Jan Josef FUSCHNER – lokalista v Živohošti, narodil se 1738 v Plzni, 

zemřel 31. 12. 1771.

18
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Některé aktivity a bohoslužby v adventu a v měsíci prosinci 
v naší farnosti:

Je více žádostí ze stran obecních úřadů o požehnání stromu, který v době 
adventní zdobí jejich obec a také slouží jako místo k setkávání: 
• 26. 11. v 17.00 hod. žehnám strom v Libčicích
• 27. 11. v 17.00 hod. v Chotilsku
• 2. 12. v 18.00 hod. v Novém Kníně
• 4. 12. v 16.00 hod. v Drevníkách
• 10. 12. v 15.00 hod. v Županovicích.

•    6. 12. v 17.00 hod. 
 –  poutní mše svatá v kostele sv. Mikuláše v Novém Kníně 
  Poděkujeme za restaurování části kazatelny, které by mělo 

být dokončeno. Protože sv. Mikuláš je oblíbený svatý zvláště 
dětí, zvu děti na tuto bohoslužbu.

•  18. 12. v 18.00 hod.
 – předvánoční koncert dětí ZŠ Nový Knín

Plán bohoslužeb o Vánocích ve staroknínské farnosti:

ÚTERÝ

6. 12. 
2016

NEDĚLE

18. 12. 
2016

Štědrý den 24. 12.
15.00 Živohošť
24.00 Starý Knín

Narození Páně 25. 12.
8.30 Borotice
10.30 Starý Knín

sv. Štěpán 26. 12.
8.30 Borotice
10.30 Nový Knín
16.00 Nový Knín koncert

sv. Jan 27. 12. 15.00 Čelina požehnání vína
svátek Mláďátek 28. 12. 15.00 Nový Knín setkání dětí u jesliček, mše svatá

čtvrtek 29. 12. 15.00 Borotice ze svátku Svaté rodiny 
obnova manž. slibů

pátek – svátek Svaté rodiny 30. 12.
10.30 Starý Knín obnova manž. slibů
15.00 Libčice koncert

sobota 31. 12 15.00 Nový Knín

neděle 1. 1.
8.30 Borotice
10.30  Starý Knín
15.00  Živohošť
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Před sedmdesáti lety 8. prosince 1946 byl vysvěcen na bis-
kupa Josef Beran. Jedná se o jeho blahořečení. 8. 12. v 18.00 
hod. v pražské katedrále pan kardinál Dominik Duka bude 
slavit mši svatou, kde si tohoto mučedníka připomeneme. Pan 
kardinál Dominik srdečně zve na tuto bohoslužbu.

Kardinál Josef Beran, arcibiskup pražský

Narodil se 29. prosince 1888 v Plzni. Doktorát teologie získal v Římě 
a na kněze byl vysvěcen v r. 1911. Působil v duchovní správě v pražské 
arcidiecézi, později jako ředitel Dívčího učitelského ústavu v Praze, docent 
pastorální teologie a rektor pražského kněžského semináře.

V r. 1941 byl zatčen a deportován do Terezína, později do koncentračního 
tábora Dachau, kde zůstal až do konce války. 8. prosince 1946 byl vysvěcen 
na pražského arcibiskupa. Po komunistickém převratu se razantně postavil 
proti pokusu odtrhnout českou katolickou církev od papeže – jeho kázání 
na slavnost Božího těla r. 1949 však přerušili najatí provokatéři a arcibiskup 
byl internován a zcela izolován od veřejnosti. Bylo mu zcela znemožněno 
spravovat pražskou arcidiecézi, kterou se souhlasem stranických a stát-
ních orgánů řídil představitel „Mírového hnutí katolického duchovenstva“. 
Beran byl postupně převezen na nejrůznější místa, např. Liberec, Roželov 
u Příbrami nebo Mukařov. 25. ledna 1965 byl jmenován kardinálem – to mu 
umožnilo odjet do Říma a zúčastnit se části II. vatikánského koncilu, na kte-
rém pronesl zásadní proslov o náboženské svobodě.

Podmínkou odchodu do Říma byl jeho závazek, že se vzdá řízení pražské 
arcidiecéze a již se nevrátí do Československa. Beran si uvědomil, že jde 
vlastně o jeho vyhoštění z vlasti; k souhlasu ho přiměl (s ohledem na dobro 
diecéze) až příslib, že československá vláda bude souhlasit s jmenováním 
řádného administrátora arcidiecéze místo představitele Římem neschvá-
leného kolaborantského mírového hnutí. Stát svůj slib tentokrát dodržel 
a Svatý otec jmenoval apoštolským administrátorem „sede plena“ (tj. aniž 
by Berana z pražského stolce sesadil) biskupa Františka Tomáška, pozděj-
šího arcibiskupa a kardinála.

Beran působil v Římě: založil České náboženské středisko Velehrad, na-
vštěvoval krajany v Evropě i Americe a pro styk s vlastí využíval vatikán-
ský rozhlas. V letech 1968–69, kdy se znovu zvažovala možnost jeho návra-
tu do Prahy, však těžce onemocněl a 17. května 1969 zemřel.

Československý režim nedovolil převoz rakve do vlasti. Na přímý pokyn 
papeže Pavla VI. byl tedy tento arcibiskup pražský pohřben mezi římské 
biskupy v podzemí Svatopetrské baziliky, nedaleko hrobu svatého Petra. 
(z webových stránek Arcibiskupství pražského)

Přeji všem našim občanům požehnanou dobu adventní. Žehná Vám 
P. Josef Andrejčák O.Cr.

ČTVRTEK

8. 12. 
2016
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Změna sídla ČRS, z.s., místní organizace 
Nový Knín

ČRS, z.s., místní organizace Nový 
Knín se přestěhovala do budovy 
zdravotního střediska na náměstí 
Jiřího z Poděbrad č. 64. 

Vchod je ze zadní strany budovy. 
Prosím, dodržujte zákaz vjezdu 
a nechte svá auta na náměstí!

Děkujeme ČRS, z.s., místní orga-
nizace Nový Knín.

ČRS, z.s., MO Nový Knín sděluje nové termíny výdejů povole-
nek na rok 2017

• leden – 7. 1., 14. 1., 21. 1. a 28. 1. 2017 od 9–11:30 hod.
• únor – 11. 2. a 25. 2. 2017 od 9–11:30 hod.
• březen – 11. 3. a 25. 3. 2017 od 9–11:30 hod.

Zkoušky pro získání 1. rybářského lístku 

Termíny provádění zkoušek jsou: 
• leden – 7. 1. a  21. 1. 2017 od 9–11:30 hod.
• únor – 11. 2. 2017 od 9–11:30 hod.
• březen – 25. 3. 2017 od 9–11:30 hod.

Místní organizace provádí přezkoušení na nové adrese v budově zdravotní-
ho střediska na náměstí Jiřího z Poděbrad č. 64, 262 03 Nový Knín. 

• Kontaktní osoba: p. Martin Buřič 
 tel.: 604 963 062
 e-mail: rybariknin@seznam.cz

ČRS MO INFORMUJE

GPS: 49.7876567N, 14.2919094E
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M.A.S. a M.A.P. = propojení školství a komunitního plánování

Zkratky MAS a MAP pa-
tří v současné době na celo-
republikové úrovni neodmy-
slitelně k sobě. Místní akční 
skupina (= MAS) Brdy-Vltava 
se ujala zpracování dokumen-
tu Místní akční plán rozvoje 
vzdělávání (= MAP) pro regi-
on Dobříšska a Novoknínska. 
V MAP jsou zahrnuty oblasti 
předškolního, základního, ale 
i zájmového a neformálního 
vzdělávání a je zde popsá-
no jejich budoucí směřování. 
Cílem tohoto projektu je rozvoj kvalitního a inkluzivního vzdělávání dětí 
a žáků do 15 let a vytvoření místního partnerství mezi školami, zřizovateli 
a dalšími aktéry ve vzdělávání v území Dobříšska a Novoknínska. Právě 
dobře nastavená spolupráce mezi jednotlivými aktéry v oblasti školství při-
náší možnosti pro zvýšení kvality v oblasti vzdělávání. Jaké aktivity v MAP 
realizujeme? Po společné diskusi se zástupci škol a zřizovateli jsme sestavili 
souhrn investičních potřeb škol a školských zařízení v našem území a ode-
vzdali jsme tento seznam na ministerstvo školství. Kdyby škola nebo další 
instituce v oblasti vzdělávání chtěly žádat o dotační prostředky z Evropské 
unie i národních zdrojů, musí být jejich záměr zařazen v tzv. Strategickém 
rámci MAP (dokument naleznete zde: www.brdy-vltava.cz, Rozvoj školství 
– MAP pro ORP Dobříš). Dále průběžně připravujeme vzdělávací aktivity 
pro pedagogy, zřizovatele škol a zástupce rodičů. Přidanou hodnotou tohoto 
vzdělávání je jeho realizace přímo v našem regionu a zejména učitelé tak 
nemusí dojíždět za vzděláváním, což vždy představuje pro školu organi-
zační komplikace z důvodu nutnosti zajištění suplování. Dále jsme vytvořili 
pracovní skupiny, které budou společně defi novat, co dalšího školy a škol-
ská zařízení v našem území potřebují a v čem mohou spolupracovat. Dle 
současného stavu věcí by měly být tyto potřeby a náměty následně zohled-
něny v dotačních titulech zaměřených na vzdělávání ze strany MŠMT. Vý-
stupy z pracovních skupin budou sloužit rovněž jako podklad pro konkrétní 
projekty škol a neformálního a zájmového vzdělávání z našeho území.

M.A.S. & M.A.P.
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Zahraniční návštěva v území MAS Brdy-Vltava

V úterý 11. října 
2016 přivítaly zástup-
kyně MAS Brdy-Vlta-
va ve Wellness Cent-
ru Svaté Pole skupinu 
pedagogů z univerzit 
v Rusku a Kazach-
stánu. Oslovila nás 
Česká zemědělská 
univerzita v Praze 
s prosbou, zda by-
chom zahraniční 
návštěvě představili 
aktivity, které v MAS 
Brdy-Vltava realizu-
jeme. Účastníci se 
především zajímali 
o rozvoj sociální oblasti a o konkrétní projekty, které naše organizace re-
alizovala. Představili jsme koncept Sociálního fondu regionu Brdy-Vltava 
založeného na principu péče o spoluobčany, který jsme rozvinuli na úrovni 
regionu a koncept pracovní čety, která je složená z osob ohrožených sociál-
ním vyloučením a stará se o údržbu veřejných prostranství členských obcí 
MAS. Dále se nás pedagogové ptali na to, jak se nám daří zapojovat místní 
obyvatele do rozvoje našeho území. Představovali jsme jim, jak pracujeme 
na setkáních s aktéry a jakým způsobem zapojujeme lidi v obcích do rozvo-
jových aktivit. Akce se konala v rámci mezinárodního projektu Sustainab-
le Agriculture and Rural Development, který realizuje několik evropských 
univerzit. Jsme rádi, že jsme mohli naše myšlenky představit zahraničním 
účastníkům, a věříme, že naše nápady využijí ve výuce předmětů zaměře-
ných na rozvoj venkova na svých univerzitách.

PODĚKOVÁNÍ

Skautská klubovna

Chtěli bychom tímto poděkovat panu starostovi a městu 
Nový Knín za podporu, dále také panu Kozohorskému, 
panu Musilovi a dalším za pomoc s rekonstrukcí prostor pro novou skaut-
skou klubovnu. Všem děkujeme a pomoci si vážíme. 

Světlušky, vlčata a skautky z Nového Knína.
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BETLÉMSKÉ SVĚTLO

DOBROTY U ČÁPA

Plamínek světla zapalovaný každoročně před Vánoci 
v betlémské jeskyni, v níž se podle tradice narodil Ježíš 
Kristus, a rozvážený skauty po celé Evropě jako sym-
bol míru, přátelství a Vánoc bude již tradičně i u nás 
v Novém Kníně. 
K dispozici bude v pátek 23. 12. 2016 od 13:15 do 16:00 
v Mincovně a ve stejném čase ho budou skauti v lucernič-
kách roznášet do domácností. 
Není možné zazvonit u všech dveří, pokud chcete mít jis-
totu, přijďte za námi do Mincovny nebo napište SMS se jménem a adresou 
na 605 772 293. Budeme rádi, když světýlko potěší co nejvíce lidí.

Přejeme krásné vánoční svátky a šťastný nový rok 2017.

V tento předvánoční čas se všechny hospodyňky chys-
tají na pečení vánočního cukroví a jiných sladkých dob-
rot. Proto bych ráda věnovala tento krátký příspěvek právě 
stravování nejen u ČÁPA. Některé z našich lektorek se letos 
v květnu zúčastnily diskuze na téma ,,Jak škodí palmový olej“. Vybraná 
fakta o této oblíbené surovině užívané při výrobě cukrovinek, čokolád, ale 
i dalších výrobků, uvádím pro zamyšlení níže. 

Palmový olej se nachází již zhruba v polovině potravinářských výrob-
ků, ale také i v kosmetice. Jeho velkým plusem je jeho cena, a proto je pro 
výrobce vyhledávanou surovinou. Palmový olej se získává z palmy olejnice 
guinejské, která se pěstuje v Malajsii a Indonésii na místech, kde byl dříve 
deštný prales. Díky zájmu obchodníků se území stále rozšiřuje. Producenti 

se stěhují i do Afriky a dále do jižní a střední Ame-
riky, kde jsou podmínky pro pěstování této palmy 
vhodně. Životnost plantáží je 20–30 let a poté je půda 
vyčerpaná, nepoužitelná a stává se z ní poušť. Tím se 
mění celý ekosystém naší planety. Ničením deštného 
pralesa přijde o své životní prostředí a také o život 
mnoho zvířat – opice, medvědi malajsijští, orangutá-
ni a další (viz obrázek od Ládíka). Současně je velmi 
pravděpodobné, že nasycené mastné kyseliny v ole-
ji obsažené nejsou našemu zdraví prospěšné. Tyto 
kyseliny způsobují ucpávání cév a kornatění tepen. 
Absurdní na celé situaci je, že většina potravin, kte-

PÁTEK

23. 12. 
2016
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ZPRÁVY Z FARNÍ CHARITY STARÝ KNÍN

Milí spoluobčané, obracím se na Vás jako každý rok 
v tuto dobu po slavnosti Ježíše Krista Krále, kdy končí sta-
ré období a stojíme na prahu nové doby. Počínaje adven-
tem se kolo času zase začne otáčet vpřed. (Letos to uteklo 
opravdu rychle, jakoby od adventu k adventu a od Vánoc k Vánocům byl 
čas stále kratší.)

Pro ty z Vás, kteří o nás ještě mnoho nevědí, připomínám, že Farní cha-
rita Starý Knín patří do celorepublikové sítě charit, které jsou zřízeny ka-
tolickou církví především za účelem poskytování sociálních, zdravotních 
a případně jiných služeb. Naše farní charita se soustřeďuje především na se-
niorské služby, kdy chceme pomoci starým lidem, aby mohli žít a případně 
dožít doma ve své vlastní domácnosti. V současné době se také začínáme 
zaměřovat na pomoc rodinám s dětmi, které se mnohdy ocitají v obtížných 
situacích. Ve zdravotní oblasti poskytujeme domácí zdravotní (sesterskou) 
službu v domácnostech, aby pacienti nemuseli cestovat za zdravotní služ-
bou na zdravotní střediska.    

V sociální oblasti jsme dosáhli značného rozmachu, naše střediska jsou 
rozmístěna v jihozápadní části Středočeského kraje – Bratronice u Kladna, 
Hořovice, Davle, Štěchovice, Nový Knín, Svaté Pole, Kamýk nad Vltavou, 
Petrovice u Sedlčan, Neveklov, Votice a jedno středisko máme také na Pra-
ze 6. Tato naše střediska se starají o mnoho set starých lidí v jejich domác-
nostech (celkem měsíčně poskytujeme přes 4 000 hodin přímé péče). O rodi-
ny se staráme v Azylovém domě sv. Ludmily v Mokrovratech a naše terénní 
prorodinná služba je rozprostřena na Voticku, Sedlčansku, Dobříšsku a Ho-

ré palmový olej obsahují, je už sama o sobě v podstatě k životu nepotřebná 
– sušenky, zmrzliny, brambůrky atd.

Proto se u ČÁPA snažíme vynechat výrobky z palmového oleje a NEku-
pujeme ke svačinkám dětem sušenky s čokoládovou ani jinou náplní a slad-
kosti jako takové u nás mají jen výjimečně. Také se snažíme NEkupovat 
výrobky, které obsahují umělá sladidla, barviva, umělá aroma a glutamát. 
Nedáváme dětičkám tavené sýry, paštiky, trvanlivé sladkosti, uzeniny (kro-
mě šunky), trvanlivé pečivo, šťávu s umělým barvivem atd. Ke svačinkám 
vyrábíme různé pomazánky, pro jejichž přípravu užíváme: žervé, lučiny či 
pomazánkového másla, luštěniny, kořenovou zeleninu, rajčátka atd. 

Milé hospodyňky, až budete kupovat čokoládu na vaření, čokoládové ko-
lekce na stromeček nebo figurky čerta, přečtěte si etiketu, zda neobsahují 
palmový olej. 

Radost z pečení vánočních dobrot vám ze srdce přejí ČÁPICE!

Míša Sarnovská
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řovicku. Zdravotní služba působí v novoknínských zdravotních obvodech 
se širokým přesahem a na Voticku. Provozujeme půjčovnu rehabilitačních 
a kompenzačních pomůcek. Celkově zaměstnáváme cca 150 osob.

V letošním roce jsme opět trochu povyrostli. Na přání krajského úřa-
du a města Hořovic jsme převzali nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 
v Hořovicích, dále jsme na přání města převzali dům s pečovatelskou služ-
bou v Neveklově od benešovské pečovatelské služby, po dvou letech diskusí 
jsme dosáhli toho, že kraj respektoval přání města Votice a Sedlčan a za-
čal spolufi nancovat naši prorodinnou službu v tamějších oblastech. Položi-
li jsme základy střediska sociálních služeb ve Velkých Popovicích a okolí. 
Na lepší časy se blýská v Praze, kde jsme doposud pracovali napůl zdarma, 
nyní se zdá, že magistrát akceptoval skutečný rozsah naší práce. Pro příští 
rok také očekáváme rozšíření teritoria naší zdravotní služby nasmlouva-
ného s VZP. V obou posledních případech čekáme na defi nitivní potvrze-
ní. Dále jsme zahájili provoz dětských skupin v Sedlčanech, Novém Kníně 
a Dobříši a také jsme zahájili distribuci potravinové pomoci. Letos jsme si 
také připomněli deset let od zahájení práce Azylového domu v Mokrovra-
tech. Začátkem října jsme uspořádali přednášku na téma Evropa a islám.

Chci poděkovat především našim klientům za jejich trpělivost s námi 
a za to, že nám dodávají sílu, a také děkujeme jejich rodinám. Děkujeme všem 
lidem za každou podporu, vlídné zacházení s námi a za každý úsměv. Moc je 
potřebujeme. Přeji nám všem lidem, aby se naše unavená duše občerstvila po-
hledem na jesličky. Také prosím, abychom se zamysleli, jak to na světě je. Jak 
je to s dobrem a proč je zlo a vina a hřích a jak právě svátek Božího narození 
souvisí s vítězstvím nad zlem vůbec a jak nám dává možnost zvítězit nad vlast-
ními hříchy a získat zpátky svou nevinnost. Prosím, přemýšlejme. 

V úctě 
dr. Stanislav Žák, CSc., ředitel FCH Starý Knín

TJ SOKOL NOVÝ KNÍN – ODDÍL BADMINTONU

V podzimní části nové halové sezóny jsme získali díky 
našim děvčatům tři tituly krajských přeborníků v soutěži 
jednotlivců. O dvě zlaté medaile ze tří možných se postarala 
v kategorii U-13 jedenáctiletá Majda Tyrmerová, které se podařilo zvítězit 
v obou párových disciplínách, a svou vynikající formu potvrdila i stříbrem 
z dvouhry. Majda dále ještě na celostátním turnaji Grand Prix B v Praze 
za účasti širší špičky našeho žebříčku zvítězila ve čtyřhře a skončila druhá 
ve dvouhře. Další krajskou přebornicí se stala v kategorii U-15 Adéla Brej-
chová. Áďa Brejchová kralovala ve čtyřhře a z turnaje si přivezla i druhou, 
tentokrát stříbrnou medaili z dvouhry. Obě děvčata ještě dokázala zvítězit 
i v sérii celostátních turnajů Junior Cup v Radonicích ve dvouhře. Majda 
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navíc obhájila vítězství z prvního kola 
a stala se již dvojnásobnou vítězkou 
tohoto celostátního turnaje. V Radoni-
cích startovaly naše další dvě hráčky, 
Monika a Veronika Petákovi, které se 
umístily ve druhé desítce startujících. 
Adéla v říjnu startovala na mezinárod-
ním turnaji Luxembourg Youngsters In-
ternational 2016, na kterém se sešlo 207 
hráčů z jedenácti zemí. Na tomto turna-
ji skončila druhá ve skupině a v bojích 
o další pořadí prohrála jen velmi těsně 
ve třech setech.

•  Dne 17. 12. 2016 pořádáme další 
ročník turnaje pro děti Knín-
ský péřák. Turnaje se mohou 
zúčastnit jak naši závodní hráči 
a hráčky, tak i děti, které nejsou 
členy našeho oddílu a mají chuť si 
náš krásný sport vyzkoušet. 

•  Přihlášky zasílejte e-mailem: holeckova.m@centrum.cz,  
nebo na tel.: 777 356 325. 

Přeji všem našim hráčům a jejich rodičům krásné prožití vánočních 
svátků a v novém roce hodně zdraví, štěstí, energie a chuti do další společ-
né práce. Všem rodičům děkuji mnohokrát za podporu svých dětí a pomoc 
při rozvozu na turnaje.

M. Hol.

Naše čerstvé krajské přebornice, Adéla 
Brejchová a Magdalena Tyrmerová

• Nabízíme pronájem nezařízeného bytu  2+1 na sídlišti v Novém Kníně. 
 Informace na tel.: 605 778 598
 nebo: 739 119 761

SOUKROMÁ INZERCE

PRODEJ VÁNOČNÍCH KAPRŮ

Zemědělská společnost Dobříš spol. s r.o. zve ve dnech  
22. a 23. 12. 2016 od 8.00 do 16.00 hodin k nákupu vánoč-
ních kaprů v areálu Mokrovraty a v tytéž dny do 16.30 hod. prodej také 
v areálu Zemědělské společnosti v Dobříši.

22. 12. 
-23. 12.

2016
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Ples tanečního kurzu

sobota 10. 12. 2016 – začátek ve 20.00

Novoknínský péřák

sobota 17. 12. 2016

•  Turnaj v badmintonu pro mládež. Přihlásit se mohou všechny děti, nejen 
členové badmintonového oddílu. 

• Začátek turnaje v 10 hodin. 
• Přihlášky u Markéty Holečkové, tel. 777 356 325, do 15. 12. 2016.

Vánoční turnaje

• středa 28. 12. 2016 – začátek v 9.00
 turnaj ve stolním tenise „O pečenou kachnu“

• středa 28. 12. 2016 – začátek ve 14.00
 turnaj ve fl orbalu „O pečenou husu“

• čtvrtek 29. 12. 2016 – začátek v 9.00
 turnaj v badmintonu „O pečené kuře“

• čtvrtek 29. 12. 2016 – začátek ve 14.00
 turnaj v nohejbale „O pečené vepřové koleno“

•  Kategorie a systém turnaje dle počtu přihlášených. Turnaje jsou určeny 
pro neregistrované hráče – amatéry. Startovné na turnajích 100 Kč, při 
přihlášení do všech turnajů 300 Kč. 

•  Přihlášky posílejte na email: sta.fi ala@seznam.cz nebo volejte na tel.: 
724 787 895. 

• Uzávěrka přihlášek je 22. 12. 2016.

POZVÁNKA NA ZIMNÍ AKCE T.J. SOKOL 
NOVÝ KNÍN 

SOBOTA

10. 12. 
2016

SOBOTA

17. 12. 
2016

28. 12. 
-29. 12.

2016
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Novoroční výšlap na Chvojnou (Mikuli)

na vrcholu bude podávána tradiční novoroční čočka.
• Sraz a start z náměstí 1. 1. 2017 ve 13 hodin. 
•  Délka trasy 6 km (trasa, kolem „Kosaře“ 4 km  

+ 2 km zpět kolem hřbitova, bude vyznačena)

Novoknínský kurýr

pátek 6. 1. 2017

•  Jedná se o noční orientační pochod v délce přibližně  
10–15 km s průchodem několika kontrolních míst. 

•  Sraz je v sokolovně ve 21.30 hodin. 
•  Start závodníků (jednotlivců nebo menších skupin) v 5 až 10minutových 

intervalech od 22 hodin. 
• Cíl opět v sokolovně, kde je zajištěno občerstvení po závodě.

Míčový sedmiboj dvojic

sobota 28. 1. 2017 – 12.30

•  Disciplíny:  1. basketbal, 2. fotbal, 3. soft tenis, 4. badmin-
ton, 5. nohejbal, 6. volejbal, 7. stolní tenis

• Uzávěrka přihlášek je 25. 1. 2017. 
•  Omezený počet dvojic – přednost mají dříve přihlášení. 
•  Přihlášky posílejte na email: sta.fiala@seznam.cz  

nebo volejte na tel.: 724 787 895.

Novoknínský cyklotrek Vltava-Brdy

sobota 3. 6. 2017

•  Cyklotrek je určen milovníkům cykloturistiky a užijí si 
ho jak závodníci, tak rekreační cyklisté. Trasu jedou účastníci v malých 
skupinách (2–5 lidí), v časovém rozmezí od 9 do 17 hodin. Čas se měří 
pouze závodníkům. 

•  Připraveno bude 30 kontrolních stanovišť na zajímavých místech v pro-
storu mezi Vltavou a Brdy. Start a cíl u sokolovny.

NEDĚLE

1. 1. 
2017

PÁTEK

6. 1. 
2017

SOBOTA

28. 1. 
2017

SOBOTA

3. 6. 
2017
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Velká voda „Ševců“

čtvrtek 22. 6. – neděle 25. 6. 2017

•  Pozvánka pro všechny zkušené i začínající vodáky na již 
11. ročník vodácké akce. Dosavadních ročníků se zúčastnilo minimálně 
1x na 300 vodáků. V roce 2015 padl rekord v účasti, když na společné 
fotografi i bylo zachyceno 100 vodáků. 

•  Sjíždět se budou tradiční úseky: 
 - pátek Vyšší Brod – Branná
 - sobota Branná – Český Krumlov. 
• Lodě, doprava v místě akce a kemp zajištěn.

Podrobné informace k připravovaným akcím najdete vždy s měsíčním 
předstihem v Novoknínském zpravodaji.

Pozvánka do sokolovny

T.J. Sokol Nový Knín zve občany ke sportování do místní sokolovny.

Materiální vybavení a podmínky jsou vytvořeny pro stolní tenis (4 stoly), 
badminton, líný tenis, volejbal, nohejbal, případně pro další sporty, možné 
provozovat na sále o rozměrech 18 x 10 m. Po zateplení stropu a výměně 
oken je po celé zimní období zajištěna v sále příjemná teplota. Zájemci 
mohou také využít zrekonstruované šatny a nově vybudované sprchy. 

Bližší informace o termínech na:
• http://sokolnovyknin.cz/ 
• nebo na tel. čísle 724 787 895 – S. Fiala.

22. 6. 
-25. 6.

2017

PŘÍSPĚVKY OBČANŮ

Chceme to autobusové nádraží nebo ne?

Dne 10. listopadu 2016 se odehrál další díl seriálu „Jak nepostavit auto-
busové nádraží“. V hlavních rolích se představilo městské zastupitelstvo, 
tentokrát vzácně v plném počtu. Ve hře byl projekt, podle něhož se mělo 
stavět už v roce 2011, avšak z důvodů, že nebyl vyhlášen příslušný dotační 
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titul, tehdy z výstavby sešlo. A dodejme, že z ní sejde i nadále – pro žádost 
o dotace pro stavbu podle stávajícího projektu nezvedl ruce nikdo ze zastu-
pitelů a zastupitelek; deset jich bylo proti, pět se zdrželo hlasování.

Během jednání zaznělo vůči stavbě několik námitek. Jednou z nich bylo, 
že stávající projekt dostatečně neřeší přístup pro pěší; projekt by tedy bylo 
záhodno přepracovat už z tohoto důvodu. Ještě vážnější výhradou bylo to, 
že část pozemku, s nímž projekt počítal, se nachází v soukromém vlastnic-
tví – konkrétně spoluvlastníků, mj. bývalé včelařské školy. Podíval jsem se 
do internetového nahlížení do katastru nemovitostí (http://nahlizenidokn.
cuzk.cz) a shledal jsem, že ve vlastnictví uvedených spoluobčanů se nachá-
zí pozemek severně od zamýšlené plochy; pokud do něj navážka zasahuje, 
pak v míře nepatrné a snadno odstranitelné (hranice pozemku je zhruba 
v prodloužení jižního okraje značeného přechodu pro chodce). Horší je, že 
součástí onoho soukromého pozemku je i nynější příjezdová cesta k dětské-
mu hřišti a vrata do areálu (a také severní část oplocené plochy – tedy místo, 
na němž v posledních letech probíhá například „pálení čarodějnic“). Chce-
me-li tedy mít na dětské hřiště přístup po městském pozemku, měli bychom 
buď zde část navážky odebrat, nebo příjezd ke hřišti řešit jinudy.

Problémem může být i jižní okraj nyní zavezené odstavné plochy. Ani 
tam nelze vyloučit, že část navážky zasahuje „k sousedům“. Na druhé stra-
ně severovýchodní roh bufetu v areálu tenisových kurtů se možná ocitl 
na městském pozemku.

Z toho ovšem vyplývá přinejmenším jeden důsledek: do současného sta-
vu bude žádoucí zasáhnout tak jako tak, už kvůli přístupu na dětské hřiště 
a k tenisovým kurtům, který by měl být veden po městských a nikoli sou-
kromých pozemcích. Stávající projekt toto neřešil nebo aspoň nikoli dosta-
tečně.

Autobusy tak budou nadále parkovat na nynější provizorní ploše, při-
čemž u sídliště, kde je nejhustší osídlení v celém městě, oficiální zastávku 
mít nebudou. Jinými slovy: obyvatelé sídliště se budou z oken dívat na par-
kující autobusy, do nichž však budou moci nastoupit „až“ na náměstí. Jis-
tě, je to pár kroků; navíc cestu na autobus či z něj lze spojit s nákupy, ale 
absenci jakékoli zastávky autobusů v sousedství míst určených pro jejich 
parkování považuji i tak za skutečnost hodnou osvícených radních kocour-
kovských.

K tomu připočtěme i to, že spolu s neschválením autobusového stanoviště 
u sídliště nebyla schválena ani otočka (a s ní spojená autobusová zastávka) 
na Merendě. Tím jsou ovšem pro nejbližší dobu úspěšně blokovány jakékoli 
pokusy o jinak velmi žádoucí „zcivilizování“ severní poloviny náměstí Jiří-
ho z Poděbrad, i kdybychom pro ni měli projekt sebekrásnější. Nyní se totiž 
autobusy musí otáčet právě tam, vhodnějšího místa nemajíce.

Jaké jsou nynější možnosti?
První z nich je přepracování projektu tak, aby byl zbaven nedostatků, 

požádání o příslušnou dotaci, uhrazení odpovídající spoluúčasti a provo-
zování celé plochy. Na zasedání zastupitelstva však zazněly i alternativní 

31
Novoknínsk¯                zpravodaj



11 / 2016

návrhy. Podle pana Radka Hrubého je ochoten výstavbu odstavné plochy 
pro autobusy zainvestovat a provozovat majitel přilehlého areálu bývalého 
kravína (a od dopravců vybírat poplatky za parkování). A zazněl i návrh, že 
by si dopravci zakoupili pozemky a vybudovali své vlastní odstavné plochy, 
případně jezdili parkovat jinam. O čtvrtém možném řešení stání autobusů 
(nepočítáme-li s jejich návratem na náměstí) momentálně nevím.

V případě soukromého investora bychom byli ušetřeni jakéhokoli žádá-
ní o dotace na tuto odstavnou plochu a tím pádem i nákladů na fi nanční 
spoluúčast města. Vše by zařídil soukromník. Pochopitelně by to nedělal 
pro něčí hezké oči, ale proto, aby se mu investice vrátila i s odpovídajícím 
ziskem. Od dopravců by tedy vybíral nějaké poplatky. Nevím, zda by měl 
šanci získat nějaké dotace, ale pokud ne, samozřejmě by vyšší náklady také 
rozpočítal dopravcům. A ti zase městu a okolním obcím do nákladů na do-
pravní obslužnost. Navíc i v tomto případě by bylo nutno vybudovat otočku 
(a případnou zastávku) na Merendě. A konečně zde není záruka, že by toto 
řešení fungovalo dlouhodobě. Uvedený soukromník může časem rozšířit 
výrobu a uvedenou plochu potřebovat pro své podnikání. A město bude opět 
stát před úkolem, před kterým stojí teď.

O tom, že nemusí jít o plané obavy, svědčí případ dlouho plánovaného 
domova pro seniory. Původně jej město chtělo vybudovat s použitím dota-
cí ve spolupráci s Farní charitou Starý Knín. Když se to dlouho nedařilo, 
budovy, kde měl být uvedený domov zřízen, byly odprodány historickým 
vlastníkům, tj. křižovníkům, s nadějí, že tento tradiční „špitální“ řád bude 
mít více šancí a uvedené zařízení zřídí sám. Od prodeje uplynulo již několik 
let, a jak to domovem pro seniory vypadá, víme snad všichni.

Další možností by bylo to, že by si dopravci pořídili své vlastní odstavné 
plochy na svých pozemcích. Případně parkovali mimo Knín, například Arri-
va na Dobříši, případně Martin Uher (pokud by sem začal zajíždět) v Mníšku 
pod Brdy. Město by se opět nemuselo nijak starat o dotace a investice do oné 
odstavné plochy, splácelo by ji „až“ ve výdajích na dopravní obslužnost. Po-
řád by nám však zůstaly na bedrech náklady na místo, kde by se autobusy 
otáčely, aspoň pokud opravdu chceme této zátěže zbavit náměstí. Navíc po-
kud by odstavné plochy patřily dopravcům, město by mělo ztíženou vyjedná-
vací pozici v případě, že by mělo důvod uvažovat o jejich změně.

Pokud by autobusové nádraží vlastnilo a provozovalo město, mělo by 
větší volnost při stanovení podmínek používání – včetně fi nančních. Lze se 
dohodnout s okolními obcemi i dopravci, jak náklady rozdělit nejférověji. 
Ano, nejférověji, nikoli nejvýhodněji. Vzpomeňme si, jak nám svého času, 
kdy se město ocitlo na pokraji druhotné platební neschopnosti, vypomohly 
sousední Nové Dvory, které zrovna měly volných peněz dostatek. Zapůjčily 
nám tehdy docela slušnou částku a k jistině si připočetly pouze refundaci 
tehdy směšně nízkých úroků z bankovního účtu, na němž měly tyto volné 
prostředky uloženy. Myslím, že i my bychom se měli chovat ke svým sou-
sedům stejně férově. Mít svou vlastní odstavnou plochu znamená i volnější 
ruce v případě, že by se našel někdo, kdo by dokázal dopravní obslužnost 
zajistit výhodněji.
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Na druhé straně by to znamenalo sehnat dotace a peníze na spolufinan-
cování. Nechat celý areál vybudovat a následně jej udržovat. Chtělo by to 
zvážit a podle možností zmírnit i případné negativní vlivy na okolní životní 
prostředí.

A samozřejmě by bylo nutno pořídit nový projekt, tak, aby byl konečně 
průchodný.

Možná by nebylo od věci zadat několik různých projektových studií a ko-
nečný projekt zpracovat podle té, která by vyhovovala nejlépe. Inspirací pro 
případnou nejjednodušší variantu by mohlo být řešení, které už několik 
let funguje v nedaleké Buši: jedna zastávka pro oba směry. Kdo občas jede 
linkou 361 do Prahy, ví, o čem je řeč. Dovedu si představit, že by toto řešení 
bylo časem vylepšeno. Totiž tak, že zastávka směrem na Libčice (a výstupní 
od Prahy) by se nacházela po pravé straně silnice tím směrem. Důvodem, 
proč by to nešlo hned, je nutnost získat příslušný pozemek (parcelní číslo 
242/8) či aspoň tu jeho část, jež přiléhá k silnici. Jelikož uvedená parcela 
patří Státnímu pozemkovému úřadu, asi by její získání nebylo zcela vylou-
čeno, avšak určitě by to nějakou dobu trvalo – a než by se to všechno vyří-
dilo, mohla by fungovat ona jednodušší varianta.

Na zasedání zazněla i zmínka, že podobná autobusová nádraží nemají 
například ani na Dobříši, případně v Mníšku. Na druhé straně si připomeň-
me třeba Stachy, což je obec, která má o něco víc než polovinu obyvatel 
Nového Knína. Poměrně velkorysé autobusové nádraží tam bylo už na za-
čátku 80. let 20. století, kdy jsem tam zavítal poprvé. To slouží uvedenému 
účelu dodnes a je v obecním vlastnictví. Podobné autobusové nádraží má 
i sousední Zdíkov. Majetkem obce je i již zmíněná rozlehlá parkovací plo-
cha s autobusovou zastávkou v Buši. Protože uvedená obec je pro drtivou 
většinu spojů průjezdní (končí tam pouze některé posilové spoje linky 361), 
na části uvedené plochy parkují osobní auta – v případě potřeby by ji však 
bylo možné přizpůsobit k parkování autobusů ve velmi krátké době.

Do konce listopadu 2016 tedy o dotace na stavbu autobusového nádraží 
požádáno nebylo a nového dlouhodobějšího řešení parkování autobusů se 
přinejmenším v příštím roce nedočkáme. Pokud by se projekt změnil tak, 
aby většině zastupitelstva vyhovoval, další dotační výzva má být vyhlášena 
ke konci května 2017, což by se to dalo „s odřenýma ušima“ stihnout. Je ov-
šem otázkou, zda – pokud by byl vytvořen takto ve spěchu – by se na něm 
nenašly zase jiné „mouchy“, které by byly důvodem k neschválení.

Možná by proto bylo vhodnější velmi se zajímat o to, zda lze očekávat 
podobnou dotační výzvu k listopadu 2017. Pokud ano, měli bychom aspoň 
trochu času k ujasnění si, co vlastně chceme, či nechceme. Za samozřejmé 
považuji to, že vyslovit by se mělo nejen zastupitelstvo, ale i širší veřejnost. 
V takovém případě by se v průběhu roku 2018, tedy ještě v nynějším voleb-
ním období, stání autobusů možná podařilo přece jen – podle výsledků oné 
debaty – nějak vyřešit.

Miloš Hlávka
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PODĚKOVÁNÍ

•  Rádi bychom touto cestou poděkovali městskému úřadu za blahopřání 
k našim narozeninám.

manželé Vlasákovi

•  Děkuji panu starostovi Tomáši Havlíčkovi a celému úřadu za blahopřání 
k mým narozeninám.

Z. Měchurová

•  Děkuji touto cestou všem přátelům a známým, českým i italským, všem 
účastníkům zájezdu do italského Valle di Ledro v září 2016 za jejich pomoc 
a podporu poskytnutou při mém úrazu. Říká se, že v nouzi poznáš přítele, 
a já měla to štěstí, že jich bylo opravdu hodně. Mnohokrát všem děkuji, 
i když opožděně, neboť léčení úrazu stále probíhá.

O. Konopásková

Poděkování za víčka pro Kubíčka

Chtěla bych touto cestou poděkovat občanům Nového Knína a okolí, ZŠ a MŠ 
Nečín, ZŠ a MŠ Nový Knín, ZŠ a MŠ Nová Ves pod Pleší, zaměstnancům 
a pacientům Nemocnice na Pleši, Dětskému centru ČÁP, panu Fr. Urnerovi 
a všem, kteří  sbírají víčka pro mého syna Kubíka. 
Od července do října se nasbíralo 1378 kg víček. 
Peníze budou použity na kompenzační pomůcky. Sbíráme všechna plastová 
víčka od nápojů (voda, mléko, džus, pivo), od kávy, tekutých pracích práš-
ků, aviváže, čisticích prostředků atp.
Děkuji.

maminka Kubíka

Jubilanti měsíce prosince 2016
•  V tomto měsíci slaví kulaté narozeniny pan 

Josef Kubín, pan Stanislav Beneš, pan Jiří 
Dolejš, pan Jiří Lacina, paní Irena Dlouhá 
a paní Marie Vimmerová. 

•  Oslavencem je i pan Josef Dolejš. 
•  Krásné narozeniny v předvánočním čase oslaví 

také paní Terezie Seitzová.

Spoustu zdraví, radosti a pohody přejeme všem. 
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ZPRÁVY ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE:

PŘÍLOHA NOVOKNÍNSKÉHO ZPRAVODAJE

Chotilský
zpravodaj

11
listopad 2016 

Zastupitelstvo obce na řádném zasedání dne 14. 11. 2016 ze-
jména projednalo:

•  pozvánka ke zjišťování průbě-
hu hranic v rámci KPÚ Hněvšín 
a Křeničná;

•  návrh zadání územního plánu 
Chotilsko – byl předán zastupi-
telům, kteří se k návrhu zadání 
vyjádří na příštím zasedání za-
stupitelstva;

•  nabídka na vypracování projek-
tové dokumentace chodníku ko-
lem rybníka a schody s cestou pro 
pěší na pozemku parc. č. 370/8, 
k.ú. Prostřední Lhota (směr ulice 
Pod Trolím vrchem) – na příští 
zastupitelstvo bude předložen ná-
vrh smlouvy o dílo a situace, jak 
bude projekt vypadat;

•  požadavky majitele chaty č. 022, 
Stará Živohošť na zajištění ná-
pravy ve věci odpadů, VO, odklá-
dání bioodpadu a opravu komuni-
kace na Staré Živohošti – odpoví 
tajemník obecního úřadu;

•  informace k instalaci zpomalova-
cího semaforu v rámci zvýšení 

bezpečnosti v dopravě v Chotil-
sku a Prostřední Lhotě;

•  protokol o jednání před soudem 
prvního stupně ve věci žaloby po-
dané Rytířským řádem Křižovní-
ků s červenou hvězdou;

•  vyjádření se právního zástupce 
obce Chotilsko (JUDr. Zorky Čer-
nohorské) k žalobě podané Rytíř-
ským řádem Křižovníků s červe-
nou hvězdou;

•  upřesnění pozemků vstupujících 
do „Dohody o narovnání“ mezi 
obcí Chotilsko a Rytířským řá-
dem Křižovníků s červenou hvěz-
dou;

•  návrhy PF 2017;
•  pozvánka na akci „ČESKO ZPÍ-

VÁ KOLEDY“, která se koná dne 
14.12. od 18:00 hod. v Drtinově 
galerii v Chotilsku;

•  petice občanů Prostřední Lho-
ta – „Nesouhlas s plánovaným 
umístěním čistírny odpadních 
vod obce Prostřední Lhota“ – pe-
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tičnímu výboru odpoví pověřený 
pracovník obce;

•  požadavek na informaci podle 
zákona č. 106/1999 Sb., o svobod-
ném přístupu k informacím;

•  sdělení stavebního úřadu MUNK 
k žádosti o součinnost ve věci od-
stranění „černých“ staveb na po-
zemku parc. č. 413/1, k.ú. Křenič-
ná, místní část Stará Živohošť;

•  Krajský úřad Středočeského 
kraje – zahájení řízení o odběru 
vzorků biologického materiálu 
z uhynulých zvláště chráněných 
živočichů;

•  poděkování Junák – český skaut, 
18. středisko Kruh Praha, z.s., 
za přístup obce po dobu skautské-
ho tábora;

•  oznámení oddělení životního 
prostředí MěÚ Dobříš o zahájení 
vodoprávního řízení ve věci vy-
dání stavebního povolení „Vodní 
nádrž Kuchyňka“;

•  veřejná vyhláška – oznámení 
o zahájení projednání návrhu za-
dání ÚP Radíč;

•  pozvánka na jednání na Státní 
plavební správě ve věci plavební-
ho provozu na Slapském jezeře

•  rozpočtové opatření č. 8 k roz-
počtu obce na rok 2016;

•  žádost o vyřazení nedobytných 
pohledávek z roku 2010 a 2011 
z podrozvahových účtů;

•  cenovou nabídku na opravu pod-
stavce sochy čarodějnice;

•  návrh smlouvy o dílo na vypra-
cování projektových dokumenta-
cí na zvýšení bezpečnosti na kři-
žovatkách v Prostřední Lhotě 
a Chotilsku;

•  cenovou nabídku na vytištění 
knihy „Chotilským souhvězdím 
ve stopách času“;

•  cenovou nabídku na ukazatel 
okamžité rychlosti GEM CDU 
2605;

•  nabídku na odkoupení pozem-
ků v Prostřední Lhotě, Hněvšíně 
a Sejcké Lhotě;

•  návrh „dohody o narovnání“ 
mezi obcí Chotilsko a Rytířským 
řádem Křižovníků s červenou 
hvězdou a výměně pozemků 
v k.ú. Prostřední Lhota a k.ú. Zá-
borná Lhota;

•  žádost o fi nanční příspěvek 
na rekonstrukci denního stacio-
náře;

•  příkazní smlouvu o poradenské 
a inženýrské činnosti na výkon 
funkce TDI ve věci zpracování 
nového ÚP Chotilsko;

•  smlouvu na poskytování práv-
ních služeb na služby při odkupu 
bývalé hospody a prodejny v Pro-
střední Lhotě;

•  cenovou nabídku na projektové 
práce „stavební úpravy původní 
kovárny“ v Prostřední Lhotě;

•  cenovou nabídku na dodání a vý-
měnu pneu na hasičské auto SDH 
Chotilsko;

•  podání žádosti o dotaci na opra-
vu hasičského auta Tatra 815, 
na zakoupení domácích kompos-
térů, na vybudování domácích 
ČOV a na výstavbu místní komu-
nikace;

•  požadavek na jmenování inven-
tarizační komise obce Chotilsko;

•  zákres aktualizovaného vedení 
trasy vodovodu Chotilsko – Lipí 
– Prostřední Lhota a vodovodu 
a splaškové kanalizace v Chotil-
sku.

-OÚ-

chotilsk¯                zpravodaj
II



11 / 2016

DOBĚHLA JSEM AŽ K PROTINOŽCŮM ANEB SETKÁNÍ S KLOKANY 

Běhání mi přináší 
radost už od mých pat-
nácti let, ale že mě moje 
nohy jednou donesou 
až do Austrálie, se mi 
nikdy ani nesnilo. To je 
samozřejmě nadsázka, 
tak dlouhý běh je zce-
la za hranicemi mých 
možností i fantazie, ale 
když mi bylo nabídnuto 
zúčastnit se Mistrovství 
světa veteránů v drá-
hové atletice v hlavním 
a největším městě Zá-
padní Austrálie Perthu, 
blesklo mi hlavou, že 
jsem si tu možnost podí-
vat se až k protinožcům vlastně tak trochu sama vyběhala. Krásnější cenu 
za své celoživotní sportování jsem si nemohla přát.

Na dlouhou cestu proti proudu času jsem se skupinou podobně naladě-
ných kamarádů vyrazila 21. října. Tady už vládl studený podzim, tam nás 
ohlušujícím jarním křikem přivítaly stovky nejrůznějších ptáků, převážně 
všemožných druhů papoušků. Teplota vzduchu už přesahovala dvacet stup-
ňů, ale neustálý vítr byl pořád chladný a voda v Indickém oceánu ještě víc. 
Čekalo nás patnáct dnů atletického svátku sportovců z celého světa, kteří 
to navzdory věku odmítají zabalit. Angličtina nám říká „master“, což zní 
mnohem přesněji a přívětivěji než české „veterán“. Každý z nás měl během 
konání mistrovství absolvovat několik závodů, mě čekaly čtyři. Mezitím byl 
však také samozřejmě čas na aspoň malé ochutnávky obrovského austral-
ského světa.

Naše závody a soutěže probíhaly v krásném sportovním areálu v Perthu. 
Ve městě žije 1,7 milionu lidí a neustále jich velkou rychlostí přibývá. Mě 
docela šokovala jeho trochu bláznivá architektura, když vedle historic-
kých kostelíčků a domů starobylé zástavby čněly mrakodrapy. Říká se, že 
v Perthu jsou nejkrásnější pláže v Austrálii, ale vyzkoušeli jsme si je jen 
jednou, když se teplota náhle vyhoupla na jediný den na 34 °C, kdy i všu-
dypřítomný studený vítr byl příjemný. Samotný Perth je velmi bohaté, ale 
zároveň i drahé město, ačkoliv například některé potraviny se tady dají 
koupit překvapivě levně (třeba máslo za méně než u nás, kvalitní čedar 
za zlomek naší ceny, i kuřecí maso asi za stejné peníze jako v Čechách). 

REPORTÁŽ
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Parkování a třeba i veřejné záchodky jsou tady zadarmo. 
V Austrálii nekoupíte v běžném obchodě alkohol. Licence na jeho prodej 

je prý hodně drahá. Několik dnů jsem hledala specializovaný obchod, kde 
se dalo koupit něco na přípitek na dobré umístění v závodech – nazýval se 
Liquershop nebo Liquerland. Pivo je tady velmi drahé a snad jsem ani ne-
viděla žádné australské, zato australská vína, i ta nejlevnější, jsou nejméně 
třináctiprocentní a vynikající!

Kromě účasti na sportovních soutěžích jsme se vydávali na poznávací 
výlety a kvůli tomu jsme si půjčili na letišti auto. Benzín je v Austrálii hod-
ně levný, jeden litr stojí kolem 25 Kč na naše peníze. V Austrálii se jezdí 
vlevo a Pepa, který řídil, z toho nejdříve měl strach, ale brzy si zvykl. Nese-
tkali jsme se tady s rozbitou silnicí, všechny byly krásné, jakoby snad nově 
udělané a i ty nejmenší, které nás vedly do vnitrozemí, byly pěkné. Směrem 
ven z města řídne i doprava, a tak se stávalo, že během hodinové jízdy jsme 
potkali třeba jen pět aut. Jednou na zpáteční cestě se stmívalo a do naší půj-
čené Toyoty narazil klokan. Chudák, při stokilometrové rychlosti nemohl 
přežít. Ale nedalo se tomu zabránit.

Naší první návštěvou byl národní park Lesmurdie s bohatou fl órou 
a faunou, pro nás hodně exotickou. Například zvířátko, podobné našemu 
potkanovi, ale zadní tlapky mělo uzpůsobené na skákání a pohybovalo se 
výskokem ze zadních tlapek a dopadem na přední. Přemýšlela jsem, co to 
je zač – snad miniaturní klokan? To mě napadlo a nejprve jsem mu „malý 
klokan“ i říkala. Ale pak jsme zjistili, že to byl bandikut. A obrovská čtyři-
ceticentimetrová pestrobarevná ještěrka – nebo spíš ještěr, byl scink.

Druhý výlet vedl do národního parku Nambung s pouští Pinnacles De-
sert, který je 200 km na sever od Perthu. Byli jsme fascinováni množstvím 
vápencových vě-
žiček z kdysi pra-
dávno usazených 
ulit měkkýšů všu-
de kolem po pouš-
ti, nejvyšší dosaho-
valy i čtyř metrů. 
Tady jsme objevili 
stopy pštrosa Emu, 
mnoho stop, ale 
samotného Emu 
jsme nepotkali, 
jen velké množství 
papoušků – jinak 
velmi vzácných 
kakadu růžových, 
kterých se ovšem 
paradoxně i v sa-
motném Perthu vy-
skytuje hodně. 
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V národním parku Yanchep (50 km severně od Perthu) jsme viděli spous-
ty klokanů, docela krotkých, a také koaly medvídkovité. Koala je velmi zají-
mavý tvor, vačnatec jako klokan, spí 20 hodin denně a pohybuje se rychlostí 
jeden metr za hodinu, takže je to nejpomalejší zvíře (asi na světě). Živí se 
výhradně eukalyptovými listy a prý je z nich zdrogovaný, proto pořád spí… 
Drží se chápavými tlapkami ve větvích stromů, dolů sleze, jen když opravdu 
musí. Na klokany živící se trávou a malá klokáňátka, vykukující z břišní-
ho vaku, která se také živila trávou, jsme se nemohli vynadívat. Ovšem 
klokáňátka zase tak úplně malá nebyla, po chvíli, když si na nás zvykla, 
vylezla z vaku a dál si skákala sama, ale nikdy moc daleko od maminky. 
Co kdyby zase přišli nějací další „čumilové“, kam by se nahonem klokáně 
schovalo? 

V jiném národním parku Serpentine s nádherným vodopádem na jih 
od Perthu jsme klokany dokonce hladili. Přiskákali až těsně k nám a sami 
si o hlazení řekli. Mají nádherně hebounkou srst.

Při návštěvě dalšího národního parku John Forrest nám bohužel trochu 
pršelo a teplota nepřesahovala 14 stupňů. Leží asi 25 km od Perthu, a ač-
koliv jeho nadmořská výška nepřesahuje 300 m. n. m., říkají tomu tady 
„hory“. No, počasí tam tak trochu i horské bylo. John Forrest je v Austrálii 
nejstarším národním parkem a v době dešťů – což je v zimním období – se 
tady dvěma obrovskými vodopády valí tisíce tun vody. 

Celý den nám zabral výlet do unikátní rezervace Wave Rock, která leží 
335 km jihovýchodně od Perthu směrem do vnitrozemí. Kamenná čedičová 
vlna dlouhá přes 100 metrů, která tvarem připomíná obrovskou vlnu v oce-
ánu, je jediným takovým útvarem na celém světě a vznikla vlivem eroze 
skály v průběhu tisíců let. V těchto místech je zřízen prohlídkový okruh 
s velkým množstvím slaných jezírek a jezer, i vyschlých, půda je pokryta 
velkou vrstvou soli. Moje úvaha byla, že pravděpodobně v těchto místech 
bylo dříve moře. Slaná jezírka jsme nacházeli i při jízdě na zpáteční cestě.

Všechny národní parky mají vstupné 10 nebo 12 australských dolarů (asi 
19 Kč za dolar) pro jedno auto včetně osádky (až 8 lidí), což je směšně málo. 
Pouze ve dvou národních parcích byla vrátnice a tam jsme ke vstupence 
dostali navíc i mapku národního parku. Jinde byla jen jakási kasa nebo 
automat, kam se vhazovala tato částka v obálce, případně se platilo kartou, 
ovšem nikdo to nekontroloval. Vzhledem k tomu, že částka za vstup je tak 
nízká, předpokládá se, že pro nikoho není problém zaplatit a hlavně se po-
čítá s tím, že co návštěvník – to poctivý člověk.

Poslední naší návštěvou bylo nejstarobylejší městečko Austrálie – Fre-
mantle, kterému se říká předměstí Perthu a jezdí sem příměstská doprava. 
Kdysi při osidlování Austrálie to býval přístav pro tuto novou kolonii. Měs-
tečko je dnes proslavené svými velkými trhy.

Odtud vyjíždějí trajekty na ostrov Rottnest Island, kde se nabízí možnost 
potápění v křišťálově čistých vodách Indického oceánu. Žijí tu malí klokani – 
quokky, někdy se jim říká „mořský klokan“ a nikde jinde v Austrálii je už ne-
najdete. Jsou velcí asi kolem 50 cm, a protože na ostrově není pitná voda, pijí 
quokky slanou vodu z moře a stačí jim to. Jsou zvyklí na lidi, velmi rádi se fotí.

chotilsk¯                zpravodaj
V



11 / 2016

Patnáct dnů atletických soubojů a seznamování se s pozoruhodnou aus-
tralskou přírodou uteklo jako voda. I přes počáteční hendikep (krátce před 
odletem na mistrovství jsem se zranila a celou dobu jsem musela užívat 
léky proti bolesti a zánětu) jsem se v silné celosvětové konkurenci umístila 
slušně – nejlépe ve steeplechase (2 km překážek) na pátém místě. Nastal čas 
loučení s Austrálií i jejím postupujícím jarem s čím dál teplejšími dny ohla-
šujícími blížící se léto. Ještě trochu bláznivého žertování na téma, že využít 
celé tři měsíce platnosti australského víza, mohli bychom naši středoevrop-
skou zimu přežít v teploučku australského léta na překrásných perthských 
plážích, stačilo by si jen přebukovat letenky a najít si nějakou brigádu, což 
by nebyl problém… no a pak hurá na letiště!  

Čekalo nás devatenáct hodin letu, dvě mezipřistání a nakonec zimou 
schoulená Praha. Mě pak ještě hodinka jízdy autobusem do Prostřední Lho-
ty. Potom stačilo přiložit do kamen a byla jsem ráda, že už jsem zase doma. 

Z Austrálie zůstala jen milá a moc krásná vzpomínka.

-Libuše Vlachynská-

Organizátoři adventních dílen, pořádaných 17. a 19. listopadu 2016 v cho-
tilském infocentru, hlásí, že obě adventní dílničky se skvěle vydařily. Po-
kud budeme soudit podle výborné technické přípravy, podle hojné účasti 
a krásných výrobků – adventních věnců, ozdob i pěkně barevných perníč-
ků, musíme říci, že jsme v našich vesničkách na příchod adventu vzorně 
připraveni a 27. 11. 2016 v 16.30 může na chotilské návsi u kapličky adventní 
čas vypuknout.

Nyní už jen přežít řádění čertů a 14. prosince v podvečer si připomenout 
koledy a už můžeme v poklidu očekávat vánoční svátky. Na Štědrý den se 
můžeme potkat na naší starobylé Živohošti od 15.00 hodin u jesliček, po-
slechnout si na úvod vánoční slavnosti Tichou noc i celou vánoční mši.

Moc rádi se s Vámi v tomto čase setkáme.
Dovolte mi poděkovat všem, kteří celoročně připravují nejrůznější akti-

vity pro naše spoluobčany, děti a mládež a popřát, aby jim nápady nedochá-
zely. Také přeji hodně pomocníků a aktivních následovníků. K tomu všemu 
je třeba hodně zdraví a také podpory v rodinách.

Všem, kteří na naše akce chodí a podporují nás například nejrůznějšími 
dobrotami, přeji krásné prožití svátků Božího narození, radost, zdraví, ro-
dinnou pohodu, hodně přátel a co nejméně samoty.

Za obec Chotilsko a SDH Chotilsko

- Vaše Stáňa Krejčíková -

NA PŘÍCHOD ADVENTU JSME PŘIPRAVENI
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CHOTILSKÝ RECEPTÁŘ

V tomto receptáři vám představíme záhřevné zimní 
jídlo – staročeského kubu, které zvládne úplně každý, 
je velmi jednoduché a levné. Druhým receptem potěší-
te návštěvu, aspoň u nás si každý tuto pomazánku po-
chvaloval a vždy se po ní jen zaprášilo. A na Vánoce 
nebo na Silvestra z ní vytvoříte skvělý a efektní před-
krm ke sváteční večeři nebo ji využijete na chutné svěží 
chlebíčky a jednohubky. 

Tak tady jsou recepty:

STAROČESKÝ KUBA
 Staročeský kuba patří mezi krajová jídla, která se jedla hlavně o Vá-
nocích, ale i po celý rok. Je symbolem venkovské kuchyně, základem 
jsou ječné kroupy a houby, tedy suroviny, které si i chudá rodina moh-
la dovolit. Zimní období bylo typické sušenými houbami, z nichž se 
připravovalo i mnoho dalších pokrmů. U nás je kuba oblíbené jídlo 
a připravujeme si je velmi často.
Potřebujeme:
• 300 g krupek nebo krup
• 50 až 100 g sušených hub
• sádlo
• větší cibuli
• česnek (množství dle chuti)
• sůl, pepř, drcený event. celý kmín
 V jednotlivých regionech se mírně lišily nejen suroviny, ale i způsob 
přípravy. Ideální je použít tmavé druhy hub (stroček trubkovitý, ko-
zák, křemenáč, suchohřib hnědý, hřib kovář), ale je to dobré ze všech 
jiných sušených hub. Nejlépe je kubu dělat z malých trhaných krup – 
krupek či lámanky, ale můžeme použít i kroupy velké.
 Kroupy i houby před vařením namočte přes noc nebo aspoň na čty-
ři hodiny, budou pak rychleji měkké. Ve stejné vodě uvařte krupky 
s trochou soli, kmínem a částí sádla do měkka, houby uvařte zvlášť 
také do měkka a sceďte, potom nasekejte nadrobno. Na sádle osmažte 
cibulku dozlatova, vmíchejte do krupek, přidejte drcený česnek, majo-
ránku a pepř, přimíchejte houby a směs vložte do pekáčku dobře vy-
mazaného sádlem. Povrch ještě pokapejte rozpuštěným sádlem a dejte 
do trouby vyhřáté na cca. 200 °C upéct dozlatova. S kysaným zelím 
nebo nakládanou okurkou je to super mňamka.

chotilsk¯                zpravodaj
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Přejeme dobrou chuť
-Lhotské vařečky-

HUMROVÁ POMAZÁNKA (FALEŠNÁ)
 Humrová pomazánka je vynikající a levné pohoštění pro návštěvu. My 
ji podáváme i jako předkrm před slavnostnějším jídlem na oválné míse 
nazdobenou olivami a koktejlovými rajčátky – a co se nedojí, přijde 
vhod druhý den při snídani.
Potřebujeme:
• 1 balíček tyčinek Surimi
• 150 g celeru
• 100 g mrkve
• sůl
• pepř
• 100 g majonézy (množství upravit podle chuti)
• citron
• zelenou petrželku
• máslo
• veku nebo jiné bílé pečivo
 Tyčinky Surimi nastrouháme na hrubém struhadle, případně nadrob-
no nasekáme nožem, očištěnou mrkev a oloupaný celer nastrouháme 
najemno. Směs osolíme, opepříme, jemně zakapeme citronovou šťá-
vou, promícháme a necháme čtvrt hodiny uležet. Potom vmícháme 
majonézu v množství, aby pomazánka nebyla moc řídká. Dáme do led-
nice na půl hodiny ztuhnout.
 Plátky pečiva slabě potřeme máslem a navrch přidáme pomazánku, 
nakonec ozdobíme zelenou petrželkou nebo slabým řezem citrónu.

chotilsk¯                zpravodajchotilsk¯                zpravodaj
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21. 12. 2016 od 16 hod.
muzeum Špýchar

Přijďte malí i velcí na vánoční besídku dětí od Trolíků.
Čeká na vás pásmo koled, malé pohoštění 

a zdobení perníčků.
Na všechny se moc těšíme.

Upozorňujeme občany, že ode dne 28.11.2016 jsou k dispo-
zici známky na svoz TKO pro rok 2017. Známky na svoz 
TKO je možné vyzvednout na obecním úřadu Chotilsko 
v pracovní době úřadu. Možnost vyzvednutí známek 
na svoz TKO bude do konce roku 2016, poté budou vráce-
ny na DOKAS Dobříš. Žádáme zájemce o známku na svoz 
TKO, aby si její vyzvednutí nenechávali na poslední chvíli z důvodu omeze-
ného provozu úřadu v druhé polovině prosince 2016 (vybírání dovolených 
pracovníky obecního úřadu). 
Z rozhodnutí zastupitelstva obce budou známky vydány pouze těm 
občanům, kteří budou mít uhrazeny nejenom případné nedoplatky 
za roky minulé, ale i poplatek za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních od-
padů (stanovený obecně závaznou vyhláškou č. 1/2012) na rok 2017.

- OÚ -

ZNÁMKY NA POPELNICE NA ROK 2017

chotilsk¯                zpravodaj
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Předvánoční „jojo“

Pozval jsem svého známého před vánočními svátky „na koledu“. Ne le-
tos, už kdysi dřív. 

„To my neděláme,“ zavrtěl hlavou.
„Nemusíte rovnou zpívat koledy. Prostě přijďte, pokecáme, dáme si sva-

řáka, ochutnáme cukroví. O Vánocích se mají lidé navštěvovat…“ lákal jsem 
ho. Zatvářil se na mě jak jojo. 

„Je moc práce. A nejradši jsme doma,“ zabručel. No nic. Zamrzelo mě 
to, ale vcelku jsem mu rozuměl. Neznám ho jinak než v pracovním, s křo-
vinořezem, kolečkem, sekerou… Věčně pilný jak Ferda Mravenec – to ho 
šlechtí a má můj respekt. Život, a na vesnici zvlášť, se v zahálčivém stylu 
dost dobře zvládnout nedá. Ale že nikdy ani na chvíli nevysadí a nevyrazí 
si aspoň s ostatními třeba na silvestra na Veselý vrch nebo na jaře na „dr-
tinovku“, nevytáhne rodinku do Chotilska na pouť, o účasti v masopustním 
průvodu ani nemluvě, prostě si neudělá nikdy ani malý svátek, to mu nezá-
vidím. Protože svátky mají být ne sedm dní v týdnu, ale aspoň občas, aby si 
člověk udělal malou radost, vychutnal si ten kontrast, nabažil se jej a pak 
se do práce zase těšil. Točit se bez ustání jenom na kolotoči povinností, to 
si pak nakonec jednou položí otázku, k čemu to vlastně všechno je a bylo. 
Smutná bilance. A protože si o svém známém myslím, že je to dobrý člověk 
a fandím mu, bylo mi předem smutno za něho.

Tohle mi vytanulo na mysli, když mě jeden jiný známý, snad mohu říct 
kamarád, pozval nedávno k sobě domů zazpívat si při kytaře. Je jedno, kdo 
to byl, na jménu nezáleží. Ani na tom, ve které z těch našich „chotilských 
vesnic“ žije. Pozval nás celou partičku spřízněných duší a další už u něho 
doma na nás čekaly. Manželka, dcera, příbuzní, dohromady jsme byli směs 
lidí od puberty po vytrvalce přezrálé i na důchod. A spousta hudebních 
nástrojů všude kolem jak v nějaké hudební škole. Na stole připravené víno 
a něco k zakousnutí, přihodili jsme k tomu, co jsme s sebou přinesli sami, 
vybalili „inštrumenty“ a vypuklo domácí muzicírování, jaké jsem ještě ne-
zažil. Náhle jsem jako „jojo“ pro změnu zíral já. Vzali jsme to od folku přes 
vyřvávání odrhovaček i prozpěvování písniček spíše k táboráku a bylo nám 
báječně. Dětičky, sotva škole dorostlé, se uprostřed toho všeho přišly po-
chlubit svými prvními samostatnými pokusy o vánoční sladkosti a tetelily se 
radostí, že nám to chutnalo. Nikdo nemluvil o Vánocích, ani o lásce a poro-
zumění, o klidu a míru v našich duších i kolem nás, o lidské sounáležitosti 
a souznění srdcí. Ale přesto to všechno tam přítomno bylo. Já na anděly 
věřím, ale museli je tam vnímat i ti, kteří se tomu smějí. Zvlášť, když pak 
hostitelka odněkud vybalila elektronické klávesy a jeden z nás k nim usedl. 
Rozložil noty, zahrál a dcera hostitele se rozezpívala doslova andělským 
hlasem. Byl jsem u vytržení. Ještě před okamžikem se z jejího hrdla řinulo 
rázné: „každé ráno na piáno hraje Jack“ a teď náhle se z těch úst linuly 

NAŠE GLOSA
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nádherné čisté tóny oratoria. V té chvíli na mě Vánoce sestoupily s veške-
rou posvátností, s jakou jsem je vnímal v dětství. Tenkrát to byl tajemný 
Ježíšek, jenž všechno ví a vidí, za odměnu hodným dětem pak naděluje 
nazdobený stromeček a dárky, tentokrát úžas z nádhery obyčejného lidství.

Žijeme v době, která je všelijaká. Někdo si rochní a chrochtá blahem, 
jiný ve skrytu tiše pláče. Já jsem si ten večer v úplně normální rodině 
v malé „chotilské“ vesničce uvědomil, jak moc vnímání světa i našeho živo-
ta spočívá v nás samotných. Třeba ve schopnosti udělat si svátek, když je 
k tomu ten pravý čas.

- Vladimír Vymazal - 

chotilsk¯                zpravodaj
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MOKROVRATSK¯                zpravodaj
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PŘÍLOHA NOVOKNÍNSKÉHO ZPRAVODAJE

Mokrovratský
zpravodaj

Měsíčník pro Mokrovraty, Pouště a okolí 11
listopad 2016 

ZPRÁVY Z OBCE

Usnesení ze zápisu  č. 20/2016 ze  zasedání Zastupitelstva obce 
Mokrovraty, konaného dne 2. 11. 2016 od 19.00 hodin

• Usnesení č. 1-20/2016
Zastupitelstvo obce Mokrovraty
volí zapisovatelku Mgr. Jiřinu Zorko-
vou a jako ověřovatele zápisu p. Pavlí-
nu Hejrovou a p. Karla Kaláta.
Výsledek hlasování: pro: 8 hlasů, pro-
ti: 0 hlasů, zdržel se: 0 hlasů.

• Usnesení č. 2-20/2016 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty
schvaluje program jednání zastu-
pitelstva obce dne 2. 11. 2016 takto:  
1.  zahájení pořizování územního 

plánu;
2.  smlouva o zániku věcného břemene;
3. zřízení inventarizační komise;
4. různé.           
Výsledek hlasování: pro: 8 hlasů, 
proti: 0 hlasů, zdržel se: 0 hlasů.

•  Usnesení č. 3-20/2016
Zastupitelstvo obce Mokrovraty
schvaluje pořízení územního plánu 

pro katastrální území obce Mokro-
vraty a Pouště z vlastního podnětu 
dle § 44 zákona č. 183/2006 Sb. (sta-
vební zákon). 
Výsledek hlasování: pro: 8 hlasů, 
proti: 0 hlasů, zdržel se: 0 hlasů.

• Usnesení č. 4-20/2016
Zastupitelstvo obce Mokrovraty
schvaluje zastupitelem pro pořizo-
vání územního plánu pro katastrál-
ní území obce Mokrovraty a Pouště 
p. MgA. Pavla Grize.
Výsledek hlasování: pro: 7 hlasů, 
proti: 0 hlasů, zdržel se: 1 hlas.

• Usnesení č. 5-20/2016
Zastupitelstvo obce Mokrovraty
schvaluje smlouvu o zániku věcné-
ho břemene na pozemku p.č. 172/9 
v k.ú. Mokrovraty.
Výsledek hlasování: pro: 8 hlasů, 
proti: 0 hlasů, zdržel se: 0 hlasů.
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• Usnesení č. 6-20/2016
Zastupitelstvo obce Mokrovraty
schvaluje zřízení inventarizační 
komise ve složení: předseda – Ing. V. 
Konvička, členové – p. P. Vohralík, 
p. P. Hejrová. 

Výsledek hlasování: pro: 8 hlasů, 
proti: 0 hlasů, zdržel se: 0 hlasů.

Stanislava Ecklová
starostka obce

Prosinec 2016

5. 12. 2016 MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA ZŠ i MŠ

6. 12. 2016
„DĚTI DĚTEM“ – pohádka 
„Kašpárek v pekle“, hrají 
děti z dramatického krouž-
ku pro ostatní děti

ZŠ i MŠ

21. 12. 2016
ZIMNÍ VYCHÁZKA s vá-
noční nadílkou pro lesní 
zvířátka

ZŠ i MŠ

Vánoční prázdniny budou zahájeny v pátek 23. 12. 2016 a skončí v pon-
dělí 2. 1. 2017.
Vyučování začne v úterý 3. 1. 2017.

AKTUALITY Z NAŠÍ ŠKOLY

Vážení přátelé,
naposledy se v tomto roce setkáváme na stránkách Mokrovratského 

zpravodaje a to je doba, kdy každý sčítá své úspěchy i prohry. Než se 
i my zamyslíme nad uplynulým rokem, rádi bychom se vrátili k měsíci 
listopadu.

V rámci plnění úkolů z environmentální výchovy zasadili žáci ze ZŠ 
spolu s dětmi z MŠ tři stromy do parku v okolí „Oranžového hřiště“ s tím, 
že o ně budou pečovat, pozorovat jejich růst a možná někdy v budoucnu 
vzpomínat na svoji pomoc při jejich vysazování.

13. listopadu některé děti z MŠ a ZŠ přispěly svým vystoupením i drob-
ným dárkem k pěkné atmosféře odpoledne se seniory. 

Celý měsíc listopad se nesl v duchu předvánočních příprav. Děti nejen 
pilně nacvičovaly program k rozsvícení vánočního stromku na návsi, ale 
vyráběly i různé dárečky pro vánoční jarmark.

Rádi bychom ještě poděkovali p. Davidu Veselému za zhotovení laviček 
k ohništi na školní zahradě.

A nyní slíbené zamyšlení. Nejprve bychom chtěli vyzdvihnout studijní 
úspěchy, kterých dosáhli žáci naší školy v rámci Středočeského kraje. 

MOKROVRATSK¯                zpravodaj
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Od pondělí 5. 12. 2016 budou prodávány známky 
na popelnice 2017 v pokladně OÚ Mokrovraty.

Vývoz popelnic v lednu 2017 bude možný ještě 
na známky roku 2016.

V neděli 13. listopadu 
2016 se v restauraci 
U Josefa v Mokro-
vratech konalo po-
sezení s důchodci. 
V programu odpo-
ledne vystoupily se 
svým představením 
děti z naší základ-
ní a mateřské školy 
a zároveň předa-
ly přítomným malé 
dárky, které samy 
vytvořily. Během od-
poledne předvedly 
svou taneční show 
ženy ze Sokola Dob-
říš, k tanci a poslechu zahrál p. Polívka. Nedělní podvečer s důchodci se 
vydařil.

ZNÁMKY NA POPELNICE NA ROK 2017

POSEZENÍ S DŮCHODCI

Dále pak je to příkladná spolupráce s obcí Mokrovraty při různých ak-
cích, ale i se školami a školkami z okolí a v neposlední řadě i s rodiči 
našich dětí. Všem děkujeme a těšíme se na další spolupráci. Samozřejmě 
i nadále je co zlepšovat, doplňovat i obnovovat a tyto úkoly zahrnuté 
v koncepci rozvoje školy hodláme plnit co nejlépe.

Přejeme všem našim příznivcům klidné a spokojené Vánoce a mnoho 
zdraví, štěstí a úspěchů v novém roce.

zaměstnanci ZŠ a MŠ Mokrovraty

MOKROVRATSK¯                zpravodaj
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MOKROVRATSKÉ DÝŇOVÁNÍ

PODĚKOVÁNÍ 

Dýně. Většina z nás si v souvislosti s nimi představí Halloween. Ten-
to zvyk má původ v irské legendě o darebákovi Jackovi. Za svého života 
Jack velmi hřešil a podvedl i samotného ďábla. Když zemřel, odmítli ho 
v nebi i v pekle. Proto v podobě vydlabané dýně bloudí po Zemi a svíčkou 
si svítí na cestu. U nás v Mokrovratech máme dýně již několik let spojené 
s „Mokrovratským dýňováním“, které se koná vždy 28. října. 

Ve vyzdobeném parčíku na návsi za prodejnou se letos sešlo mnoho do-
spělých a rodičů s dětmi, kteří si s sebou přinesli dýně různých velikos-
tí a spoustu nářadíček na vydlabávání, aby se společně pustili do tvoření. 
Vyřezávání dýní všechny velmi bavilo. Objevovaly se dýně nejrůznějších 
velikostí a „nálad“ – usměvavé, zamračené, ale i strašidelné. Pro ty, kteří 
si chtěli od dlabání na chvíli odpočinout, bylo připraveno kreativní tvoře-
ní a soutěž pro děti i dospělé. Nakonec jsme uspořádali výstavu a dýně se 
na nás smály či mračily z trávy u parku. Během celého odpoledne byla 
připravena ochutnávka pokrmů z dýní a cuket. Loučili jsme se okolo páté 
hodiny, když se začalo ochlazovat a stmívat. Těšíme se na hojnou účast 
i v příštím roce. Zdá se, že naše slavnost „dýňování“ patří už k opravdu oblí-
beným tradicím naší obce. Všem zúčastněným děkujeme za společné prožití 
jednoho krásného říjnového odpoledne.

Petra Soukup Ecklová

Chtěla bych touto cestou poděkovat občanům 
Mokrovrat a Pouští, ZŠ a MŠ v Mokrovratech, 
zaměstnancům Zemědělské společnosti Dobříš, 
hasičům z Dobříše a všem, kteří sbírají víčka 
pro mého syna Kubíka. 

Od července do října se nasbíralo 1378 kg 
víček. 
Peníze budou použity na kompenzační pomůcky. 

Sbíráme všechna plastová víčka od nápojů – vody, mléka, piva, od kávy, 
tekutých pracích prášků, aviváže, čisticích prostředků atp. 

Děkuji
maminka Kubíka

MOKROVRATSK¯                zpravodaj
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EET
POKLADNÍ
SYSTÉMY

Prodej a servis 

www.SPRAVA EET .eu

+420 603 836 323

pátek 16. 12. 2016 • 21:00 hod • 200,- Kč
(vstup od 19:00 hod)

Sokolovna
Malá Hraštice

Předprodej v prodejně COOP (Jednota) Malá Hraštice.

INZERCE



INZERCE

Na vaši návštěvu se těší Katka Šišková!
Zdravotní středisko, náměstí Jiřího z Poděbrad 64, Nový Knín

KaTKa ReLaX
Sportovní a relaxační masáže, kraniosakrální terapie,  

srovnání páteře a obratlů pomocí Reiki, reflexologie nohou

Chcete potěšit své příbuzné a blízké? 
Budou mít narozeniny? Hledáte zajímavý dárek?

Nabízím možnost zakoupení DÁRKOVÝCH POUKAZŮ 
v hodnotě 200 - 300 - 500 - 600 Kč.

Mobil: 776 091 651



INZERCE

Přívěsy Slapy

Vyražte na cestu!
Pronájem obytných a nákladních  
přívěsů a přívěsů na lodě

Volejte 603 404 164  
nebo navštivte www.privesyslapy.cz.
 
Přívěsy Slapy, Chotilsko 14

Privesyslapy-inzerce-A5-2016-2-TISK.indd   1 23.03.16   10:03

Kotle Serigstad
Třída 5
Kotel pro všechny druhy 
pelet a uhlí. 
Tím pádem spadá pod 
max. dotace.

Kotel 25kW na prodej za 
námi dotovanou cenu.
Chceme zlepšit kvalitu 
ovzduší v našem městě.
Normální cena 82.000,-
Cena - 64.500,-
Z toho až 80% dotace

Serigstad ČR s.r.o.
Za Salašem 278
Nový Knín                            

Tel.:720363579
       776075121
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PRODEJ A PRONÁJEM
NEMOVITOSTÍ VE VAŠÍ LOKALITĚ

BV REALITY
Štětkova 899/20 

Praha 4

Tel.: 261 222 847    
Mob.: + 420 608 880 641   
E-mail: janatova@bv-reality.cz 

www.bv-reality.cz
www.spanelskereality.cz

Přijmeme další makléře

Pracujeme po celé ČR
Pište, telefonujte, určitě  budete
spokojeni s prací našich makléřů



INZERCE
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tel.: 251 550 087  |  e-mail: print@r55.cz

Více na: www.r55.cz



tel.: 251 550 087  |  e-mail: print@r55.cz

Vytiskneme Vaše motivy na:
fotografie • plakáty • bannery • fotoobrazy (tisk na 

kanvas - malířské plátno) • samolepy • vlajky  
• výplně do roletových systémů (včetně montáže)  

• fototapety • magnetické fólie

Více na: www.r55.cz

PRO NOVÝ KNÍN, DOBŘÍŠ, MNÍŠEK P. BRDY A OKOLÍ



Klidné a pokojné 
prožití doby adventní,

příjemně strávené 
svátky vánoční

a mnoho úspěchů 
v příštím roce

přeje všem 

Zastupitelstvo
 Města Nový Knín


